

**လူအပေါင်းချစ်မြတ်နိုး**  
သီလနှင့်လည်းပြည့်စုံ၊ ဉာဏ်အမြင်နှင့်လည်း  
ပြည့်စုံ၊ တရား၌တည်၍ အမှန်ကိုလည်း ပြောဆို  
တတ်၊ မိမိပြုအပ်သည့် ကျင့်ဝတ်နှင့်လည်း  
ပြည့်စုံသောသူကို လူအပေါင်းသည် ချစ်မြတ်နိုး  
၏။  
ဝိယဝဂ်(ဓမ္မပဒ - ၂၁၇)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။

၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့် မားများနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။

၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာကော်မရှင် အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများကို သုံးစွဲရာတွင် အကျိုးရှိထိရောက်စွာအသုံးချ မိမိတို့တွင်ရှိပြီးဖြစ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးယန္တရားများကို အသုံးချ၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဒေသအလိုက်လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်မြင်လာမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာကော်မရှင် အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄)ကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ▢

ယနေ့  
ဖတ်ခရာ

**စွန့်လွှတ်စွန့်ပုံ ဂုဏ်ဒြပ်နှင့်အတူ . . . .**  
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆  
-----  
**ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ပေး**  
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၁

**ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအရ အမှုထမ်း  
ကြည့်လိုက်ရင် တပ်မတော်အကြောင်း  
သိရှိပြီး စစ်သားတွေအပေါ် စာနာသွား  
နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်**  
တွေ့ဆုံမေးမြန်း စာမျက်နှာ » ၉

**အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/  
အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များရှိ  
အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် အဂတိလိုက်စားမှု  
တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ**  
စာမျက်နှာ » ၁၀



# ရှင်သန်ရပ်တည်ရေးအတွက် အရေးကြီးသည့် ရေကို ထိန်းသိမ်း

“ထမင်းအသက် ခုနစ်ရက်၊ ရေအသက် တစ်မနက်” ဟု ဆိုရိုးစကားရှိပါသည်။ ရေ၏တန်ဖိုးနှင့်အရေးကြီးအသုံးဝင်ပုံကို အသိပေးထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ လူသည် ထမင်းခွဲနစ်ရက်မစားရသော်လည်း သန့်စင်သောရေကို သောက်သုံးရလျှင် အသက် ရှင်သန်နိုင်သလို ရေတစ်ရက် မသောက်သုံးရဘဲနေရပါက အားအင်ကုန်ခန်းပြီး ကျန်းမာရေးအတွက် အန္တရာယ်ရှိနိုင်သည်ကို သတိပေးထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

လူသားတို့သာမက ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သက်ရှိသတ္တဝါများနှင့် အပင်မျိုးစိတ်အပေါင်း တို့သည် ရေဖြင့် ရှင်သန်နေကြပါသည်။ ရေကို သောက်သုံးရုံသာမက ချက်ပြုတ် ဆေးကြောရေးအပြင် စားစရာရောသုံးလောက်စွာ ထွက်ရှိရေးအတွက် ရယူအသုံးပြု ကြရပါသည်။ ရေသည် သက်ရှိများအတွက် သဘာဝကပေးအပ်ထားသည့်လက်ဆောင် မွန်ဖြစ်၍ အချည်းနှီးမဖြစ်စေဘဲ တန်ဖိုးရှိစွာအသုံးပြုကြရန်၊ တန်ဖိုးရှိစွာထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ကြရန်လိုအပ်ပါသည်။ ရေ၏တန်ဖိုးသည် များပြားလှသော်လည်း လူသားတို့အနေဖြင့် ရေကိုတန်ဖိုးထားမှုမှာ အားနည်းလှပေသည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ရေအရင်းအမြစ်များ ပေါများကြွယ်ဝသောဒေသများရှိသလို ရေအရင်းအမြစ် ရှားပါးပြတ်လပ်သောဒေသများလည်းရှိပါသည်။ ရေကို သဘာဝ အလျောက်ရရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ရေအတွက် ကံကောင်းခြင်းလက်ဆောင်အဖြစ် အပြည့်အဝရရှိနေပါသည်။ ရေလုံလောက်စွာရရှိသည့် မိုးဥတုရာသီနှင့် ဧရာဝတီ၊ ချင်းတွင်း၊ စစ်တောင်း၊ သံလွင်မြစ်ကြီးလေးသွယ်နှင့် မြစ်လက်တက်များ၊ အင်း၊ အိုင်၊ ဆည်တစ်ခု၊ ချောင်း၊ ကန်များမှ ရေလုံလောက်စွာရရှိပါသည်။ မိုးခေါင်ရေရှား ဒေသများအတွက်ပင် ထိုက်သင့်သောရေ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေး သောက်သုံးရေးတို့ကို ပေါမိများများအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ရေရှားပါးသည့်နိုင်ငံ ၂၅ နိုင်ငံရှိပြီး ၁၉ နိုင်ငံသည် အာဖရိက တိုက်တွင် တည်ရှိပါသည်။ ကမ္ဘာလူဦးရေ၏ ၁ ဒသမ ၄ ဘီလီယံသည် ရေကောင်း ရေသန့်ရရှိရန် ခက်ခဲနေပြီး မသန့်ရှင်းသောရေကြောင့် လူ ခုနစ်သန်းခန့် အသက် ဆုံးရှုံးလျက်ရှိပါသည်။ သဘာဝရေရရှိသည့် ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံအချို့သည် ရေချိုကို ဝယ်ယူအသုံးပြုကြရပါသည်။ ကမ္ဘာလူဦးရေသည် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်၌ ၁၀ ဘီလီယံကျော် မည်ဟု ကုလသမဂ္ဂက ခန့်မှန်းထားပြီး အလွန်အမင်းတိုးပွားလာသော လူဦးရေ ကြောင့် အနာဂတ်တွင် စားရေရရှိကွာင့် ရေအခက်အခဲများ ကြီးမားစွာကြုံတွေ့နိုင် သည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။

လူ၏သဘာဝအရ ရေဖောဖောသီသီရရှိကြသည့်ဒေသများတွင် ရေကို တန်ဖိုးမထားကြသလို ရေရှားပါးသောဒေသများတွင် ရေကြည်တစ်ပေါက်ကိုပင် အလွန်တန်ဖိုးထားကြပါသည်။ သတ္တဝါများသည် ရေကို အရေပြားမှတစ်ဆင့် ချွေး အဖြစ် စစ်ထုတ်ကာ ခန္ဓာကိုယ်အပူချိန်ကို ထိန်းပေးသည်။ ရေ၏အကူအညီဖြင့် သွေးသည် အာဟာရဓာတ်များကို အစာအိမ်မှတစ်ဆင့် ခန္ဓာကိုယ်၏ အခြားအင်္ဂါ အစိတ်အပိုင်းများသို့ ပို့ဆောင်ပေးသည်။ သွေးများက အောက်ဆီဂျင်ဓာတ်ကို အဆုတ်မှတစ်ဆင့်ပို့ဆောင်ရာတွင် အကူအညီပေးသည်။ အစာခြေရာတွင် ရေဓာတ် လိုအပ်ပါသည်။ ခန္ဓာကိုယ်ရှိ မကောင်းသည့်ဓာတ်များကို ရေမှဖြစ်လာသည့် ဆီးမှ စစ်ထုတ်ပေးသည်။

ကမ္ဘာမြေမျက်နှာပြင်၏ လေးပုံသုံးပုံကို ရေလွှမ်းမိုးထားသော်လည်း ရေထု၏ နှစ်ရာခိုင်နှုန်းကိုသာ ရေချိုအဖြစ် ရရှိနိုင်ပါသည်။ မြေအောက်မှရေမှာ သူညီ ဒသမ ၃၆ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိသော်လည်း ရေထွက်အားဖြင့် အမြောက်အမြားရှိနေသောကြောင့် လူတို့အနေဖြင့် မယူမဝသုံးစွဲနေကြရပါသည်။ သို့သော် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုပြောင်းလဲလာမှု ကြောင့် ပူပြင်းခြောက်သွေ့မှုများတိုးလာပြီး ရေထုပမာဏနည်းလာခြင်းနှင့် ကမ္ဘာ လူဦးရေပမာဏ တစ်နေ့တခြားတိုးပွားလာမှုကြောင့် စိုက်ပျိုးရေး သုံးစွဲရသောမက သောက်သုံးရေးအတွက်ပါ အနာဂတ်တွင် အခက်အခဲများရှိလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် တည်ရှိပြီးရေကို ကောင်းမွန်စွာထိန်းသိမ်းသိုလှောင် စောင့်ရှောက် တတ်ရန်နှင့် ရေကို စနစ်တကျခြူးခြေကာသုံးစွဲတတ်သည့်အလေ့အထများ ရှိကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

လူတို့အနေဖြင့် နေ့စဉ်ရေကိုသုံးစွဲကြရာတွင် လူတစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီက အဖိုးတန်ရေကို ရွေ့တာသုံးစွဲကြမည်ဆိုလျှင် ရေအတွက် ဖူလုံလောက်ငန်နေမည် ဖြစ်ပြီး ရေရှားပါးသည့်ဒေသများမှ ပြည်သူများအား ကူညီဖြည့်ဆည်းပေးရာ ရောက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် သန့်ရှင်းသောရေကို နေ့စဉ်အသုံးပြုကြရာ၌ လိုအပ်သလောက်သာချင့်ချိန်သုံးစွဲခြင်း၊ လိုသည်ထက် ပိုမိုအသုံးမပြုခြင်း၊ မလိုအပ်ဘဲ ရေကို အလဟဿအလေ့အလွန်မဖြစ်စေဘဲ သတိပြုထိန်းသိမ်းဆောင် ရွက်ခြင်းတို့ကို ကိုယ်စီကိုယ်စီပြုလုပ်ကြပါက အနာဂတ်တွင် ရေအတွက် ရတက် မပွေဘဲ ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

## တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- (က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကြွေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကြွေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို တပ်မတော်၏အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် အမြဲဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏အမျိုးသားရေး ရည်မှန်းချက်(၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေ ရိက္ခာဖူလုံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတို့နှင့်အတူ တပ်မတော် သားများအနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် တည်ဆောက်ရာတွင် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာဆိုသည့် တပ်မတော်၏လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ စွမ်းရည်(၃)ရပ် တိုးတက် မြင့်မားအောင် အစဉ်တစိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။

## မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

### ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီးအမှူး ခန့်ထားခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး၊ နိုင်ငံတကာရေးရာနှင့် တားဆီးကာကွယ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကောင်းဇော်သန့်ကို ယင်းဦးစီးဌာန၏ ဥက္ကဋ္ဌကြား ရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်။

## ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ Mobile Financial Paymentအသုံးပြု၍ ချေးငွေထုတ်ချေးပေး

ရန်ကုန် မတ် ၂၁ - မြောက်လွတ်ကုန်းကျေးရွာတွင် Mobile Financial Payment အသုံးပြု၍ ချေးငွေ ထုတ်ယူခြင်းအစီအစဉ်တွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ထုတ်ယူခြင်း အစီအစဉ်ကို မတ် ၂၀ ရက်က အဆိုပါကျေးရွာ၌ ဆောင်ရွက်ကြ ဖြစ်မိရေးရာ ကျေးရွာစီမံကိန်းကို သည်။

အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ကျွဲကူးကျေးရွာအုပ်စု

ငွေကျပ်သိန်း ၄၀၀ ထုတ်ချေး Mobile Phone အသုံးပြု၍ ချေးငွေ

ကိုစင်(ပြန်/ဆက်)

## သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာစို့

### ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၅၀၀	၈,၅၀၀	၁၃၈	၁,၁၇၃,၀၀၀
MTSH	၂,၈၅၀	၂,၉၀၀	၃,၀၅၃	၈,၇၀၃,၆၅၀
MCB	၇,၇၀၀	၇,၇၀၀	၆၉၄	၅,၃၄၃,၈၀၀
FPB	၁,၅၀၀	၁,၅၀၀	၁၃၅	၂၀၂,၅၀၀
TMH	၂,၉၀၀	၂,၉၀၀	၃၀၂	၇၅၅,၈၀၀
EFR	၁,၇၅၀	၁,၇၅၀	၅၁၈	၉၀၆,၅၀၀
AMATA	၄,၉၀၀	၄,၉၀၀	၁၀၀	၄၉၀,၀၀၀
MAEX	၁,၇၅၀	၁,၈၀၀	၅,၀၀၃	၈,၇၅၅,၄၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။



စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးစိုးစိုးနိုင်  
 စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်  
 စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး

အကြီးတန်း - အကြီးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယုညို၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး

အငယ်တန်း - အငယ်အောင်၊ ဦးအောင်ကျော်စွမ်း၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်

ဘာသာပြန် - ဦးစံလင်းကြည်၊ သုတေသန - ဒေါ်ဇော်မာဝင့်

စာတည်းများ - စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့၊ အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း - ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

**□ ရေဖွဲ့မှု**  
အစည်းအဝေးသို့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ ပြည်ထောင်စုနေ့ချုပ်နှင့် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသီတာဦး၊ ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာ ခင်နိုင်ဦး၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ်များက Video Conferencing ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

**ရငွေများကို လျာထားသည့် အတိုင်း ရရှိရေးနှင့် သုံးငွေများကိုလည်း လျာထားသည့် အတိုင်း သုံးစွဲနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်**  
ဦးစွာ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အစမှ အစဦးအထိ ရငွေများကို လျာထားသည့်အတိုင်း ရရှိရေးနှင့် သုံးငွေများကိုလည်း လျာထားသည့်အတိုင်း သုံးစွဲနိုင်ရေးတို့ကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်(၂၀၂၅)ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သူ့လုပ်ငန်းပြုစီမံခန့်ခွဲရေးစာရွက်စာတမ်းအရ ဖွဲ့စည်းပေးသည့် အစည်းအဝေးများနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို အထူးဦးစားပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၏ ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေများသည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး ဦးတည်ချက်များ၊ အမျိုးသားရေး ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို အောင်မြင်စေရေးအတွက် ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒအဖြစ် ပြဋ္ဌာန်းပေးသော ဥပဒေများဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ အစိုးရအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ကုသထိန်းချုပ်ရေး အသုံးစရိတ်များကို စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ကုသခံခဲ့ရသည့် နိုင်ငံစီးပွားရေးကို ပြန်လည်တိုးတက်

အောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးများနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် ယခင်ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများအပေါ် အခြေခံပြီး တွေ့ကြုံရမည့် အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားပြီး ရည်မှန်းချက်ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အရ အသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းတွင် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ အသုံးစရိတ်များ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု အသုံးစရိတ်များ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်စေရန် အသုံးစရိတ်များ၊ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး အထက်တန်း ကျောင်းများအတွက် အသုံးစရိတ်များ စသည့် ပိုမိုလိုအပ်သောကဏ္ဍများအတွက် ဦးစားပေးလျာထားသုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရများ၏ အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များကို စိစစ်သုံးစွဲပြီး နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကို အထောက်အကူပြုမည့် အသုံးစရိတ်များ၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ အထောက်အကူပြုသည့် အသုံးစရိတ်များကို ဦးစားပေးသုံးစွဲကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

**အချိန်မီ ပေးပို့တင်ပြနိုင်ရေး**  
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းနှင့် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို

ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့မှ တစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီသို့ အချိန်မီ ပေးပို့တင်ပြနိုင်ရေးအတွက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အတည်ပြုပေးကြရန် လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းက ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် စိစစ်တင်ပြပြီးဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၏ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အရအသုံး ခန့်မှန်း

**❖ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အရအသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းတွင် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ အသုံးစရိတ်များ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုအသုံးစရိတ်များ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်စေရန် အသုံးစရိတ်များ၊ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်းများအတွက် အသုံးစရိတ်များ စသည့် ပိုမိုလိုအပ်သောကဏ္ဍများအတွက် ဦးစားပေးလျာထား သုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရများ၏ အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များကို စိစစ်သုံးစွဲပြီး နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အထောက်အကူပြုမည့် အသုံးစရိတ်များ၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ အထောက်အကူပြုသည့် အသုံးစရိတ်များကို ဦးစားပေးသုံးစွဲကြရန်လိုအပ်**

ခြေ ငွေစာရင်းများကို တင်ပြရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဘဏ်ဂျာနယ်စီစစ်သည့် အဖွဲ့အစည်း၊ ကော်မတီများမှ အဆင့်ဆင့် စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အသုံးစရိတ်အပိုင်းတွင်လည်း နိုင်ငံတော်၏ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်မှုအသုံးစရိတ်များနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များကို စိစစ်သုံးစွဲပြီး နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကို အထောက်အကူပြုမည့် အသုံးစရိတ်များ၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ အထောက်အကူပြုသည့် အသုံးစရိတ်များကို ဦးစားပေးသုံးစွဲကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

**အချိန်မီ ပေးပို့တင်ပြနိုင်ရေး**  
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ယခင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်များနှင့်တူ ကြိုတင် မမျှော်မှန်းနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေး၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ သဘာဝ နေရာစိုစွတ်စွာပြည့်သူများအတွက် စားဝတ်နေရေးနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး အရေးပေါ်

**❖ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် အခြေကျပြီးဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အခြေခံပြီး ဒေသအလိုက် ထုတ်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကိုတိုးမြှင့်၍ ဒေသများ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရရှိလာရေး ဆောင်ရွက်ရန် အထူးလိုအပ်**

**❖ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ရာတွင် MSME လုပ်ငန်းများကို အခြေခံ၍ အရည်အသွေး ပြည့်မီသည့် ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးကာ ပိုလျှံသည်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့် အထိ ထုတ်လုပ်နိုင်ရမည်**  
ရန်ပုံငွေ၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုရန်ပုံငွေတို့ကို လျာထားခွင့်ပြုပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းနှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်းတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သီတာဦးက ၂၀၂၄-

၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းနှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့နှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦးက ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စိစစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များအရ အနာဂတ်ကာလတွင် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များကိုလည်းကောင်း၊ အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များက အသီးသီးတင်ပြကြသည်။ တင်ပြမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်

အရည်အသွေး ပြည့်မီသည့် ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးကာ ပိုလျှံသည်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့် အထိ ထုတ်လုပ်နိုင်ရမည်

များအလိုက် အခြေကျပြီးဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အခြေခံပြီး ဒေသအလိုက် ထုတ်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်၍ ဒေသများ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရရှိလာရေး ဆောင်ရွက်ရန် အထူးလိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် စီးပွားရေး စီမံကိန်းများကိုလည်း အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ရာတွင် MSME လုပ်ငန်းများကို အခြေခံ၍

အရည်အသွေး ပြည့်မီသည့် ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်တွင်း လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးကာ ပိုလျှံသည်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ထုတ်လုပ်နိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် Mass production များဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးကို သာမက သား၊ ငါးမွေးမြူရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တိုင်းတွင် အဓိက သားငါးများဖြစ်ကြသည့် ကြက်၊ ဝက်၊ ဆိတ်၊ နွားနှင့် ငါးများကို မွေးမြူထုတ်နှုတ်ခြင်း၊ အလားတူ အသီးအရွက်နှင့် စက်မှုကုန်ကြမ်းသိန့်များကိုလည်း စိုက်ပျိုးနိုင်ကြောင်း၊ အဆိုပါ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

**ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်**  
ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများ အနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများကို သုံးစွဲရာတွင် အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးချကြစေလိုကြောင်း၊ အလားတူ ရငွေများ အပြည့်အဝ ရရှိစေရေးအတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများအလိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိတို့တွင်ရှိပြီးဖြစ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ယန္တရားများကို အသုံးချ၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဒေသအလိုက် လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်မြင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် လုပ်ငန်းများ တိုးတက်လာမည်ဆိုပါက နိုင်ငံအတွက်လည်း တိုးတက်မှုများကို ခံစားရမည်ဖြစ်သဖြင့် အချင်းချင်းအပြန်အလှန် တိုင်ပင်ဆောင်ရွက်ကြရန် အလေးထားမှာ ကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်နှင့် ဦးတည်ချက်(၅)ရပ်ကို အောင်မြင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများအတွက် လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ ထိရောက်သည့် အသုံးစရိတ် ဖြစ်စေရေးနှင့် လျာထားချက်နှင့်အညီ အချိန်မီသုံးစွဲရေးကို အဆင့်ဆင့် တာဝန်ရှိသူများက အလေးထား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကြီးကြပ်သူများအနေဖြင့်လည်း မိမိတာဝန်ရှိသူရသည့် ဌာနအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ သာမက ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးကြီးကြပ်မှု လုပ်ငန်းများကို တည်ဆဲဘဏ္ဍာရေး စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် အလေးထား မှာကြားလိုကြောင်း။

**ဆောင်ရွက်ရန်မှာကြား**  
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရာသီဥတုနှင့် အခြားအခြေအနေများအရ အသုံးစရိတ်များကို ထိရောက်စွာ တိုက်ရိုက်လျာထား သုံးစွဲနိုင်ရေး စီစဉ်ထားကြောင်း၊ ထို့ပြင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများက နယ်မြေအခြေအနေအရ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်မှု မရှိခြင်းနှင့် အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် “အထူးထွေထွေပုံရိပ်ရန်ပုံငွေ” (GRF) သို့ ပြန်လည်အပ်နှံသည့် ပိုလျှံငွေများမှ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စောကတိလုပ်ငန်းစဉ်တို့အထူး ကိစ္စတစ်ခုအနေဖြင့် လွှဲပြောင်းသုံးစွဲခွင့်ပြုထားပြီး ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရန်မှာကြားလိုကြောင်း။

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုမှ ထောက်ပံ့ပေးသည့်ငွေအပြင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်က ကောက်ခံရရှိသည့် ရငွေများကို ပြည့်ပြည့်ဝဝရရှိအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လိုကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဘဏ်များသည် အရအသုံး ညီမျှသည့် ဘဏ်ညီဘဏ်ဂျာနယ်နှင့် ခွဲနေထုတ်ခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် ရငွေပြည့်ပြည့်ဝဝရရှိမှုသာ သုံးငွေကိုလည်း ပြည့်ပြည့်ဝဝ သုံးစွဲနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းကို သတိပြုစေလိုကြောင်း။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် လျာထားသည့် ရငွေများနှင့် အသုံးစရိတ်များကို စီမံခန့်ခွဲကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်၊ ဦးတည်ချက်(၅)ရပ်တို့နှင့်အညီ ထိရောက်အောင်မြင်စွာ ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်း မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၂၄) အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

### အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁ / ၂၀၂၄) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

#### နိုင်ငံ့အကျိုး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏အကျိုးကိုရေးရှုပြီး လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်မြင့်မားလာစေရန် လုပ်ငန်းများအောင်မြင်ရေးအတွက် ယခုထက်တိုးမြှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
အမျိုးသားစီမံကိန်း ကော်မရှင် (၁/၂၀၂၄) အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌမှူး အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားစီမံ ကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသားစီမံကိန်း ကော်မရှင်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး ကြီးစိုးဝင်း၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ တက်ရောက် ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ/တိုင်းဒေသကြီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများက Video Conferencing ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူး ကြီးမင်းအောင်လှိုင်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအနေဖြင့် အမျိုးသားအကျိုး စီးပွားကိုရေးရှုပြီး အမျိုးသားရေးရည်မှန်း ချက် (၂) ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားရေရရှိဖွဲ့စည်းရေး အတွက် ဖြစ်နိုင်သမျှနည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း နိုင်ငံအရေး ကိုအလေးထားပြီး တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့်

အပြင် ဦးတည်ချက်များကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ကြည့် မည်ဆိုပါက စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေး၊ စားအုန်း ဆီကို ပြည့်ပမာတင်သွင်းမှု လျှော့ချနိုင်ရေး အတွက် ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုး နိုင်ရေး၊ ဝါဂွမ်းကို ပြည်တွင်း၌ပင်

ရေအခြေခံလုပ်ငန်းများ၊ လျှပ်စစ်ရရှိ ရေး၊ ရေရရှိရေး စသည့်လုပ်ငန်းများ၊ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ကုန်ထုတ်လမ်း များ၊ ရာသီမရွေး သွားလာနိုင်သည့် လမ်းကွန်ရက်များ ရရှိစေရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အရည်အသွေးမြင့်မားသည့် ပညာရေး စနစ်ဖြစ်စေရန်ပညာရေးထုတ်လုပ်သည့် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများရရှိရန် ဦးစား ပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ လူတိုင်း စေ့ပညာသင်ယူနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများ

လုံလောက်စွာထုတ်လုပ်ပြီး အရည်အသွေး ကောင်းမွန်သည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် စက်မှုကုန်ကြမ်း သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရေးတို့ကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ထုတ်ကုန်များများ ထုတ်လုပ်နိုင် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုသာမက ပြည်ပ ဈေးကွက် တိုးချဲ့တင်ပို့နိုင်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်သည့်အတွက် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ (MSME) များကို အားပေးမြှင့်တင်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ အခြေခံ အဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်

မှုကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု များကို အဟန့်အတားဖြစ်စေမှုများနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် ရည်မှန်းထား သလောက် အောင်မြင်မှုမရှိသေးသည်ကို

ထက် သက်သာစွာ ဝယ်ယူရရှိစေရေး အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးနေသော်လည်း အကြမ်း ဖက်လုပ်ရပ်များကြောင့် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး ပြတ်တောက်မှုများ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု များကို အဟန့်အတားဖြစ်စေမှုများနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် ရည်မှန်းထား သလောက် အောင်မြင်မှုမရှိသေးသည်ကို

ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတိုးတက်စေရေးအတွက် လည်း လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အနာဂတ် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ ဗလငါးတန် ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အားကစားနှင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် နိုင်ရေးတို့အတွက် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး အားကစားဆိုင်ရာ အခြေခံ အဆောက်အအုံတိုးတက်ရေးတို့ကိုလည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ စရိတ်ကြောင့် မြင့်တက်လာ သည့် ငွေဖောင်းပွမှု (cost push inflation) ကို အတတ်နိုင်ဆုံးထိန်းချုပ်ရန် အခြေခံ စားသောက်ကုန်များကို ပြင်ပဈေးနှုန်း

ထက် သက်သာစွာ ဝယ်ယူရရှိစေရေး အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးနေသော်လည်း အကြမ်း ဖက်လုပ်ရပ်များကြောင့် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး ပြတ်တောက်မှုများ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု များကို အဟန့်အတားဖြစ်စေမှုများနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် ရည်မှန်းထား သလောက် အောင်မြင်မှုမရှိသေးသည်ကို

ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ထို့ကြောင့် ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများ နှင့် လာမည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက် ရမည့်လုပ်ငန်းများကို အမြန်ဆုံးပြီးပြတ် အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး စီမံကိန်း၏အကျိုး ရလဒ်များကို ပြည်သူများအလျင်အမြန် ခံစားရရှိစေရေး အလေးထားဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားပို့ကုန် မဟာဗျူဟာကိုလည်း လာမည့် နှစ်နှစ် အတွင်း အကျိုးရရှိစေမည့် လုပ်ငန်းများ ကိုဖော်ထုတ်ပြီး အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ချိတ်ဆက်အကောင်အထည်ဖော်သွားကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်တွင်းအင်အားကသာ အဓိကကျ နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားရေးအဆောက် အအုံကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ကောင်းမွန် ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရာတွင် ပြည်တွင်းအင်အားကသာ အဓိကကျ သည့်အတွက် ပြည်တွင်း၌ရှိသည့် အရင်း အမြစ်မျိုးစုံကို အလေးအလှင့်မရှိစေဘဲ အကျိုးရှိရှိ ထိထိရောက်ရောက် အသုံးပြု ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က မျှော်မှန်းထားသည့် ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် များ ပြီးမြောက်အောင်မြင်ရေးအတွက် ချမှတ်ထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဦးတည်ချက်များ၊ မူဝါဒရည်မှန်းချက်များ ကို လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များအဖြစ် အလေး အနက်ခံယူပြီး သက်ဆိုင်ရာဌာနအဖွဲ့ အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အဖွဲ့အစည်းများက ဟန်ချက်ညီညီ အချိတ်အဆက်မိမိ ပူးပေါင်း ပြီး တက်ညီလက်ညီ ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့်လည်း ပြည်ထောင်စုကြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာရေး၊ တိုင်းသူပြည်သားများ၏ သာယာဝပြောရေးတို့အတွက် ပြည်သူ့ပဟိုပြုလုပ်ငန်းများကို လူထုနှင့်လက်တွဲပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

စာမျက်နှာ ၅ သို့ ၀

○ စာမျက်နှာ ၄ မှ  
ထို့နောက် အမျိုးသားစီမံကိန်း  
ကော်မရှင်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံ  
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ  
ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး  
ကြီး စိုးဝင်းက အမှာကားပြောကြားရာ  
တွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အမျိုးသား  
စီမံကိန်းဥပဒေ(မူကြမ်း) ပြုစုရာတွင်  
စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ  
အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စား  
စီးပွားရေး(MSME)လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး  
တိုးတက်ရေး၊ ပို့ကုန်ဖြန့်ဖြူးရေး၊  
ပြည်တွင်း စားသုံးဆီဖူလုံရေး၊ ပညာရေး၊  
ကျန်းမာရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊  
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍအပါအဝင်  
အခြားကဏ္ဍအသီးသီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်  
စေရန်အတွက် ပြုစုထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊  
ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊  
ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်  
ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် ရရှိပြီး  
သည့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှုန်းကို  
ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းသွားနိုင်ရေး  
ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားရမည်  
ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်သူလူထုတို့၏ အဓိကလိုအပ်သည့်  
အခြေခံလိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်း  
ပေးရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်  
နိုင်တော်မူ၍ အရင်းအမြစ်များကို  
ထိရောက်စွာအသုံးပြုပြီး တိုးတက်သည့်  
ရလဒ်ကောင်းများရရှိအောင် ဆောင်ရွက်  
ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ပြည်သူ  
လူထုတို့၏ အဓိကလိုအပ်သည့် အခြေခံ  
လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးရေးကို  
အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်  
ကြောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်  
အတွင်း စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး  
အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် စီမံကိန်း  
များ အချိန်မီပြီးစေရေးအတွက်လည်း  
ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်  
၏စီးပွားရေး ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်  
စေရေးအတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ လက်တွဲ  
ညီညွတ်ပြီး ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်းဆောင်ရွက်  
ကြရမည်ဖြစ်သည့် စီမံကိန်းအသုံး  
စရိတ်များကိုလည်း စနစ်တကျ ထိရောက်  
စွာ စီမံခန့်ခွဲရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်းကို  
ဆွေးနွေးပြောကြားလိုကြောင်း ပြောကြား  
သည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားစီမံကိန်း  
ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး  
ချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး  
ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က  
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသား  
စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်  
မှုအခြေအနေကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးပြီး  
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသား  
စီမံကိန်း(မူကြမ်း) ရေးဆွဲထားမှုအခြေ

အနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။  
ဆက်လက်၍ အမျိုးသားစီမံကိန်း  
ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး စီမံကိန်းနှင့်  
ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး  
ဒေါ်သန်းသန်းလင်းက ၂၀၂၄-၂၀၂၅  
ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေ  
(မူကြမ်း)ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက  
ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် အမျိုးသားစီမံကိန်း  
လျာထားမှုနှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုအခြေ  
အနေများကို အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြ  
ကြသည်။  
နိုင်ငံတစ်ခုတွင် နိုင်ငံရေးအင်အား၊  
စီးပွားရေးအင်အားနှင့်ကာကွယ်ရေး  
အင်အားများ ကောင်းမွန်နေရန်လို  
ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း  
၍ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ  
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိုင်ငံတစ်ခုတွင်

ပြည်တွင်း၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို  
အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်  
အတွက် လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်း  
ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ အလားတူ  
ပြည်တွင်းရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများဖြင့် လုပ်ငန်း  
များ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်  
လိုကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ  
တိုးတက်များပြားလာမှုသာ ထုတ်ကုန်  
ပစ္စည်းများ ပိုမိုထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်  
ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို  
ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်  
အလမ်းများ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊  
ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်များအတိုင်း ထွက်ရှိ  
အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက  
ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပစွေးကွက်လိုအပ်ချက်  
ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊  
အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား

လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်တင်ရေး ရန်ပုံ  
ငွေများကို အကျိုးရှိရှိဖြင့် အသုံးချနိုင်  
ရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံသားများထံမှ  
ငွေကြေးရင်းနှီးမြုပ်နှံ ဆောင်ရွက်နိုင်သူ  
များအား ကုန်ထုတ်လုပ်မှု၌ ရင်းနှီးမြုပ်နှံ  
ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း၊  
ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးကို အလေး  
ထားရန် ထပ်မံပြောကြားလိုကြောင်း၊  
နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှ စားသုံးဆီ ခေါ်လာ သန်း  
၅၀၀ မှ ၆၀၀ အတွင်း ပြည်ပမှတင်သွင်း  
နေရမှုအား ဆီဖူလုံအောင် ကြိုးပမ်း  
ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေ ကုန်ကျ  
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက်  
သယ်စာတပစ္စည်းများ တရားမဝင်  
ထုတ်ယူခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်းနှင့် တရား  
မဝင်ကုန်သွယ်မှုများ မဖြစ်စေပေရေး  
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက်  
ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊

အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန်အတွက်  
လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများကို ကြိုတင်  
ပြင်ဆင်စီစဉ် ဆောင်ရွက်ထားကြရမည်  
ဖြစ်ကြောင်း။  
စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်  
ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရည်မှန်းထားသည့်  
အတိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လုပ်ငန်း  
များ၊ စီမံစဉ်သုံးသပ်မှုများကို အားကောင်း  
စွာဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊  
စီမံကိန်းကြောင့် ပြည်သူတို့၏ လူမှု  
စီးပွား အကျိုးခံစားခွင့်များရရှိရေးကို  
ဦးတည်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊  
ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍက ထုတ်လုပ်သည့်  
လုပ်ငန်းများကိုလည်း သတ်မှတ်ချက်များ  
နှင့်အညီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်ရေးကို  
အားပေးမြှင့်တင်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊  
စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်  
ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားကဏ္ဍများကိုလည်း  
ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်  
ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

**□ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများကို ဖွံ့ဖြိုးဆဲ၊  
ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများတွင်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေကြ**

**□ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် အဆင့်မီကုန်ချောများ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့်  
(MSME) လုပ်ငန်းများ များစွာရှိသော်လည်း အားပေးဆောင်ရွက်မှုအားနည်းသည်ကို  
တွေ့ရ**

**□ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်  
ရန်လိုသကဲ့သို့ အခြားထုတ်ကုန်များကိုလည်း အဆင့်မီစွာထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အားပေး  
ဆောင်ရွက်သွားရန်လို**

**□ ရှိပြီးဖြစ်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များကို နေရာတကျ အသုံးချနိုင်ရန်လို၊ လုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် အဆင်ပြေချောမွေ့  
စွာဖြင့် လုပ်ငန်းများတိုးတက်လည်ပတ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေး**

နိုင်ငံရေးအင်အား၊ စီးပွားရေးအင်အားနှင့်  
ကာကွယ်ရေးအင်အားများ ကောင်းမွန်နေ  
ရန်လိုကြောင်း၊ အဆိုပါအင်အားများ  
ကောင်းမွန်ရန်အတွက် နိုင်ငံတည်ငြိမ်  
အေးချမ်းရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ  
တစ်ခုတိုင်းတက်ရေးအတွက် အသေးစိတ်  
ကျကျ လက်တွေ့သုံးသပ်ဆောင်ရွက်နိုင်  
ရန်လိုကြောင်း၊ အချို့ဝန်ကြီးဌာနများနှင့်  
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက်  
စီမံကိန်းများကို အပြည့်အဝအကောင်  
အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရ  
ကြောင်း၊ အားနည်းချက်များကို ဖော်ထုတ်  
၍ လာမည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံ  
ကိန်းများ အောင်မြင်အောင် အကောင်  
အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း။  
သွင်းကုန်များလျော့ချပြီး ပို့ကုန်များ  
ပိုမိုထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ ထို့ကြောင့်  
ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း။

စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများကို ဖွံ့ဖြိုးဆဲ၊  
ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများတွင်လည်း ဆောင်ရွက်  
လျက်ရှိနေကြကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး  
နှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် အဆင့်မီ  
ကုန်ချောများ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် (MSME)  
လုပ်ငန်းများ များစွာရှိသော်လည်း  
အားပေးဆောင်ရွက်မှုအားနည်းသည်ကို  
တွေ့ရကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး  
လုပ်ငန်းများကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်  
လုပ်ငန်းများကိုဆောင်ရွက်ရန်လိုသကဲ့သို့  
အခြားထုတ်ကုန်များကိုလည်း အဆင့်မီ  
စွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အားပေးဆောင်ရွက်  
သွားရန်လိုကြောင်း၊ ရှိပြီးဖြစ်သည့်  
လူသားအရင်းအမြစ်များကို နေရာတကျ  
အသုံးချနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်  
ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် အဆင်ပြေ  
ချောမွေ့စွာဖြင့် လုပ်ငန်းများတိုးတက်  
လည်ပတ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်

အလားတူ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်  
များအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်  
လည်း ပေးအပ်ထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ  
ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊  
ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ  
အလိုက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ  
အလိုက် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင်  
အမျိုးသားစီမံကိန်းများ အောင်မြင်စွာ  
ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သုံးသပ်ဆောင်ရွက်  
ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ယင်းနောက် အမျိုးသားစီမံကိန်း  
ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က  
နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ယနေ့  
အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာ  
ရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းကို ဆွေးနွေး  
ညှိနှိုင်းကြပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန  
များ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့  
များအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည့်  
လုပ်ငန်းစဉ်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ

လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ရမည်  
လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်  
ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အချိန်ယူ  
ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက်  
ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ပညာ  
အရည်အသွေးပြည့်စုံရေး၊ ခေတ်မီအတွက်  
ပညာများ၊ နည်းပညာများ သင်ကြားနိုင်  
ရေးနှင့် မှန်ကန်သည့် တွေးခေါ်မြေပြင်  
မှုများရရှိရေး လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ရမည်  
ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာရေးနှင့် ခေတ်မီနိုင်ငံ  
တော်တည်ဆောက်နိုင်ရေးကို မျှော်မှန်း  
ပြီး လူငယ်များ ဗလင်းတန်ပြည့်ဝရေး  
သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်  
ပေးကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။  
အစိုးရနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက  
ဖော်ဆောင်ကြရမည့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွား  
ရေး၊ ကာကွယ်ရေး၊ အမျိုးသားရေး  
စိုက်လက်ထားမှုနှင့် အမျိုးသားစိတ်ဓာတ်  
မြှင့်တင်ရေးတို့အတွက် ခိုင်မာသည့် ဇွဲ၊  
လုံ့လ၊ ဝီရိယထားပြီး စည်းလုံးညီညွတ်စွာ  
နှင့် ကြိုးပမ်းကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊  
နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ သာယာ  
ဝပြောင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို  
ပြည်တွင်းအားနှင့် စုပေါင်းပြီး သတိ  
ဝီရိယနှင့် တက်ညီလက်ညီ ကြိုးပမ်း  
ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြား  
လိုကြောင်း၊ ယခင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ  
လုပ်ငန်းပြီးပြတ်ခြင်းမရှိဘဲ ပြန်လည်  
အပ်နှံခဲ့သည့် ဘဏ္ဍာငွေများကိုလည်း  
ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများတွင်  
အကျိုးရှိအသုံးချလျက်ရှိရာ တိုင်းဒေသ  
ကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် တာဝန်ရှိသူ  
များအနေဖြင့် အလေးထားအားပေး  
ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း မှာကြား  
ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



**မိုင်းဆတ်မြို့နယ် သဗ္ဗညုဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်လုပ်ပြီးစီး**

ကျိုင်းတုံ မတ် ၂၁  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူမျိုး  
များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး  
လုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၃-၂၀၂၄  
ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်  
၂၀၆ ဒသမ ၁၉၄ သန်းဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဆတ်မြို့နယ်  
သဗ္ဗညုဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း တည်ဆောက်ခြင်း  
လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးဆောင်ရွက်မှုကို မိုင်းဆတ်ခရိုင် ဖွံ့ဖြိုးမှု  
ကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြီးရေးမှူး ဦးစိုးလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ  
က မတ် ၂၀ ရက်တွင် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။  
**ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီး**  
ထို့အပြင် မိုင်းဆတ်မြို့နယ်နှင့် မိုင်းတမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၃-၂၀၂၄  
ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်  
၆၄၉ ဒသမ ၃၉၈ သန်းဖြင့် ကျောက်လမ်း၊ မြေလမ်းတာချဲ့ခြင်း၊ Box  
Culvert များနှင့် သာသနာရေးလုပ်ငန်းများကို အရည်အသွေးပြည့်စုံစွာ  
ထုတ်မှတ်ကာလအတွင်း ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးကြောင်း သိရ  
သည်။  
အောင်စင်မြင့် (ပြန်/ဆက်)

တပ်မတော်နေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# စွန့်လွှတ်စွန့်ခွဲ ဂုဏ်ဒြပ်နှင့်အတူ ....

မိုးမြင့်

ယနေ့မြန်မာ့တပ်မတော်ဟာ ပထဝီနိုင်ငံရေး အရ နယ်မြေချဲ့ထွင်လိုတဲ့ ပြည်ပမိအားတွေကို အန်တု ရင်းဘယ်ခေတ်နဲ့မှမတူဘဲ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် ပေါင်းစုံနဲ့ ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်နေရတယ်။ သမားရိုးကျ မဟုတ်ဘဲ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာခြိမ်းခြောက်မှုကို ရင်ဆိုင် နေရတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမှာ အချုပ်အခြာ ပွန်းပဲ့ပါ မသွားအောင် ကြိုးစားကာကွယ်နေရသလို ပြည်သူ တွေရဲ့ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်တွေ ဖျက်စီးမသွား အောင်လည်း စောင့်ရှောက်ကာကွယ်ပေးနေရတယ်။ အသက်သွေးချွေး အမြောက်အမြား စွန့်လွှတ် ပေးဆပ်မှု အရင်းအနှီးကြီးကြီးနဲ့ကို ပြည်သူအတွက်၊ နိုင်ငံအတွက် ပေးဆပ်နေရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံရဲ့အရှေ့မြောက်ဒေသမှသည် အနောက် မြောက်၊ အနောက်၊ အရှေ့နဲ့ အရှေ့တောင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မကွေးစတဲ့ နိုင်ငံအနှံ့ပတ်ချာလည်မှာ တိုက်ပွဲကြီး၊ တိုက်ပွဲငယ်ပေါင်းစုံကို ဆင်နွှဲနေရာမှာ ပြည်ပျက် လက်နက်ကိုင် ရောင်စုံသောင်းကျန်းသူ တစ်ဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ အင်အားထောင်သောင်းဂဏန်းချီပြီး နေ့စဉ် နဲ့အမျှ အပြင်းအထန်တိုက်ခိုက်နေရခြင်း ဖြစ်ပါ တယ်။ ယခင်ကလို တစ်ဖွဲ့တစ်ခုတည်းနဲ့ နယ်မြေ တစ်ခုတည်းမှာ တိုက်ရတဲ့တိုက်ပွဲမျိုးတွေ မဟုတ် တော့ဘဲ ပြည်ပအထောက်အပံ့ခံ ခေတ်မီလက်နက် ပစ္စည်း အတောင့်တင့်ဆုံးအင်အားနဲ့ ပွဲထွက်လာတဲ့ ရောင်စုံအကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင်တွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ရ တဲ့အခြေအနေဟာ သာမန်တပ်မတော်တစ်ခုအနေ နဲ့ဆို ဘယ်လွယ်ပါ့မလဲ။

နားလည်တန်ဖိုးထားစေချင် ပြည်သူကို တံတိုင်းလုပ်၊ လူနေအိမ်ခြေအကာ အကွယ်ယူ၊ မြို့တွင်းတိုက်ပွဲဖော်ဆောင် တိုက်တဲ့ လက်နက်ကိုင်နဲ့ ပြည်သူမထိခိုက်အောင် မြို့နဲ့လူနေ ရပ်ကွက်ရှောင်ပြီး တိုက်ရတဲ့တပ်မတော်ကြား ယခုလို ခြားနားချက်က တပ်မတော်သားတွေရဲ့ အသက် တွေ ပိုပေးဆပ်ရစေတယ်။ ပြည်သူကိုကာကွယ် စောင့်ရှောက်ပြီး ဘေးကင်းရာဆိုပေးတဲ့တပ်မတော် နဲ့ အရသာယောင်ဆောင်ပြီး ပြည်သူ့သဏ္ဍာန်အသွင် ယူတဲ့ သောင်းကျန်းသူ စေတနာအရာ အများကြီး ကွာပါတယ်။

မြန်မာ့တပ်မတော်ဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမြ လိုလားပေးမယ့် နယ်မြေခွဲထွက်ရေး အကြောင်းပြ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖျက်ဆီးနေသူတွေကြောင့် စစ်ပွဲ လည်းပိုကြာနေရတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ဒို့တာဝန်အရေးပေးပါးနဲ့ NCA ကို လက်ကိုင်ထားတဲ့ တပ်မတော်နဲ့ ဒီမိုကရေစီနဲ့ဖက်ဒရယ်ဖန်ဒါ ပြဥပဒေ မဲ့ လက်နက်ကိုင်တွေကြားက ပဋိပက္ခမှာ တပ်မတော် ကတော့ နိုင်ငံကိုကြံ့ခွာအတွက်၊ အချုပ်အခြာ အတွက်၊ ပြည်သူ့အတွက် ကိုယ့်အလုပ်ကိုယ်လုပ်နေ ဆဲပါ။ ယနေ့နိုင်ငံအခြေအနေက ခေါင်းဆောင်တွေ အမြော်အမြင်အားနည်းရင်၊ ပြည်သူတွေ မညီညွတ်



(၇၈)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

ရင်၊ တပ်မတော်အင်အားမတောင့်တင်းရင် နိုင်ငံ အချုပ်အခြာပျက်ယွင်းပြီး တိုင်းပြည်က ခဏလေးနဲ့ ပြိုကွဲသွားနိုင်တဲ့ အခြေအနေမျိုးဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလိုအန္တရာယ်မျိုးကို ကာကွယ်နိုင်မယ့် လျှို့ဝှက်လက်နက်က အင်အားတောင့်တင်းပြီး သစ္စာရှိတဲ့တပ်မတော်နဲ့ ပြည်သူအားလုံးရဲ့ ညီညွတ် မှုပါ။ ဒါကြောင့် တပ်မတော်ရဲ့တန်ဖိုး အထူးသဖြင့် စွန့်လွှတ်စွန့်ခွဲစားစိတ်နဲ့ အသက်ပေးတာဝန်ထမ်းနေ ကြတဲ့ စစ်မှုထမ်းများရဲ့ နက်နဲတဲ့စိတ်ပိုင်းကို နားလည်တန်ဖိုးထားစေချင်လှတယ်။ နိုင်ငံလိုခြံရေးသာမက လူသားလိုခြံရေး အတွက်ပါ သူတို့ဟာ နိုင်ငံရဲ့ရတနာ နိုင်ငံ့သားကောင်း တွေပါ။ တိုင်းပြည်ရဲ့လုံခြုံရေးအတွက် တစ်နေ့ ၂၄ နာရီတာဝန်ရှိနေသူတွေဖြစ်ပြီး အရေးကြီးတိုင်း

ရေတန်းထွက် တိုက်ပွဲဝင်ရသူတွေ ဖြစ်တယ်။ ပြည်သူကို ရန်သူလိုသဘောမထားတဲ့ သူတို့ဟာ စစ်မြေပြင်နဲ့ အကျွမ်းတဝင် ရင်းနှီးသူတွေဖြစ်ကြ ပေမယ့်စစ်ပွဲမဟုတ်ဘဲစစ်ပွဲတွေကိုလည်း ဆင်နွှဲကြရ တယ်။ ယနေ့လိုကာလမျိုး နည်းပါးလွန်းတဲ့အချိန် လေးမှာပင် မိသားစုကို နွေးနွေးထွေးထွေးအချိန် မပေးနိုင်၊ သမိုင်းပေးတာဝန်အရ ပြည်သူတွေ အသက်ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝ လိုအပ်ချက်တွေကို လိုက်လံဖြည့်ဆည်းနေရတယ်။ စားရေးရိက္ခာမပြတ်အောင်၊ စားရေးရိက္ခာဖူလုံအောင် နဲ့ လမ်းတံတားလို အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးမှာ တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင် ထမ်းရွက်နေရတယ်။ ရေကြီး၊ မုန့်တိုင်း၊ မီးလောင်၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်တိုင်း အရေးပေါ်

ကယ်ဆယ်ကြရတယ်။ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး တွေမှာ မပါမဖြစ်ပါနေရပြီး အရှည်တည်တံ့တည်ငြိမ် မယ့် နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်အသစ်တစ်ခု ဖြစ်ထွန်းရေးမှာ လည်း ပါဝင်ကူညီနေရတယ်။

ကိုစစ် - ၁၉ ကူးစက်ကပ်ဘေး အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ကျန်းမာရေးကို စောင့်ရှောက် ကုသခြင်းတာဝန်ကပင် တပ်မတော်ရဲ့သမားစဉ် အလုပ်တစ်ခုဖြစ်နေပါပြီ။ ယခုလို သစ္စာရှိရှိပေးဆပ် မှုတွေကို လက်နက်ကိုင်တွေရဲ့စနက်ကြောင့် အမှန် တကယ် ဒုက္ခပင်လယ်ရေရှာတဲ့ တိုင်းရင်းသား ဒေသခံတွေက ပိုသိပိုနားလည်၊ ပိုတန်ဖိုးထားတာ တွေ့ရတယ်။ နယ်စွန့်နယ်ဖျားက ရိုးသားတဲ့ တိုင်းရင်းသားတွေဆိုရင် တပ်မတော်သားတွေ အပေါ် အားကိုးရလို့ ပိုပြီးချစ်မြတ်နိုးကြတယ်။ ဒါကြောင့် တပ်မတော်သားတွေက သူတို့ရဲ့ဘဝနဲ့ ထပ်တူ စိတ်ဓာတ်ကောင်းစွာနဲ့ ယခုလိုပေးဆပ်မှု တွေအပေါ်မှာ ပြည်သူ့အားလုံးအနေနဲ့ တန်ဖိုး ထားစေချင်၊ အသိအမှတ်ပြုစေချင်ပါတယ်။ ထိုသို့ သော တန်ဖိုးထားမှုကသာ တပ်မတော်သားတွေ ရဲ့စိတ်ဓာတ်နဲ့ယုံကြည်ချက်ကို ပိုမိုမြင့်မားစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သူရဲကောင်းစိတ်ဓာတ်ဟူသည် မြန်မာ့တပ်မတော်သားတွေဟာ သူရဲကောင်း ဝီသသူတွေဖြစ်ကြသလို ခေတ်အဆက်ဆက် တပ်မတော်သမိုင်းမှာ စွန့်ခွဲစွန့်စား အာဇာနည် အမြောက်အမြား ပေါ်ထွက်ခဲ့ကြဖူးတယ်။ ယခု မျက်မှောက်ဖြစ်စဉ်တွေမှာ ရန်သူက မိမိတို့တပ်ဖွဲ့ဝင် တွေရဲ့ စိတ်ဓာတ်ကို အကြိမ်ကြိမ်ရိုက်ချိုးပြနေတဲ့ ကြားမှ စစ်မြေပြင်မှာ စစ်သားမာန်အပြည့်ရှိတဲ့ အရာရှိ ကြီး ငယ်၊ စစ်သည်သူရဲကောင်းများစွာ ထွက်ပေါ်လာနေခြင်းဟာ မြန်မာ့တပ်မတော်အတွက် ဂုဏ်ယူစရာဖြစ်ပါတယ်။ ရန်သူတက်က သာလွန် အင်အားနဲ့ အပြင်းအထန်ထိုးစစ်ဆင်နေတဲ့ စစ်မြေ ပြင်မှာ အခြေအနေအရ ခွာစစ်ဆင်ရပြီး ရန်သူချစ်စစ် ကို ရပ်တန့်အောင် လုပ်နိုင်စွမ်းရှိခဲ့တယ်။ ကိုယ့်စစ် သည်တွေရဲ့အသက်ကို ငဲ့ကွက်ပြီး ဆုတ်ခွာဖို့ အထက်က အမိန့်ပေးတာတောင် မိမိစခန်းကိုစွန့်၊ အသေခံပြီး ကိုယ့်ငယ်သားတွေ ဘေးကင်းအောင် သေအတူရှင်မကျခဲ့ကြတဲ့ တိုက်ပွဲဝင်အရာရှိကြီး တွေရဲ့ သတ္တိနဲ့စစ်ရေးစွမ်းရည်၊ ရန်သူ့ထိုးစစ်ကို လက်နက်မချ၊ သေမြေကြီး ရှင်ရွှေထီးပမာ သူရဲကောင်းဝီသစ္စာ ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့တဲ့ အရာရှိငယ် တွေ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့အရာရှိစစ်သည်တွေကို တွေ့ရမြင်ရ တာ အားရစရာပါ။

ရာနဲ့ချီတဲ့ရန်သူရဲ့ ရက်ကြာရှည် ဝိုင်းပတ်ပိတ်ဆို့ ခံရတဲ့ စခန်းက မိမိစစ်သည်တွေ စိတ်ဓာတ်မပျက် ပြားအောင် လှုံ့ဆော်နိုင်ခဲ့တဲ့ စည်းရုံးရေးမှူး ခေါင်းဆောင်ကောင်းတွေအကြောင်း ကြားသိခဲ့ရ တယ်။ ဒါဟာ စစ်သားဝီသသူတွေကိုနားအောင်းရာ မြန်မာ့တပ်မတော်အတွက် အားရဂုဏ်ယူစရာဖြစ်ပါ တယ်။ ယခုလို စိတ်ဓာတ်မျိုးတွေကို ပြည်သူ့အားလုံး၊ တပ်မတော်သားအားလုံးက လေ့လာအတုယူသင့်ပါ တယ်။ သို့မေပဲ ရန်သူပေါင်းစုံဟာ ပြည်ပဩဇာခံပြီး နိုင်ငံကို အလုံးစုံဖျက်သုဉ်းရေး လမ်းစဉ်လိုက်ကာ စစ်မီးတောက်အောင် အဆက်မပြတ်လုပ်ဆောင်နေ တဲ့အတွက် ယနေ့ခေတ်အရာရှိ စစ်သည်တွေမှာ တိုက်လို ခိုက်လိုစိတ်နဲ့ တိုက်ပွဲဝင်စိတ်ဓာတ်၊ သေရ တံစိတ်နဲ့ ဘယ်တော့မှ အလံဖြူမထောင်ဘူးဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်မျိုးတွေက သမိုင်းကလေးရိုက်သွင်းထား ပို့လိုအပ်ပါမယ်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့ ၀

မြန်မာ့တပ်မတော်သားတွေဟာ သူရဲကောင်းဝီသသူတွေဖြစ်ကြသလို ခေတ်အဆက်ဆက် တပ်မတော်သမိုင်းမှာ စွန့်ခွဲစွန့်စား အာဇာနည် အမြောက်အမြား ပေါ်ထွက်ခဲ့ကြဖူးတယ်။ ယခုမျက်မှောက်ဖြစ်စဉ်တွေမှာ ရန်သူက မိမိတို့တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေရဲ့ စိတ်ဓာတ်ကို အကြိမ်ကြိမ်ရိုက်ချိုး ပြနေတဲ့ကြားမှ စစ်မြေပြင်မှာ စစ်သားမာန်အပြည့်ရှိတဲ့ အရာရှိ ကြီး ငယ်၊ စစ်သည်သူရဲကောင်းများစွာ ထွက်ပေါ်လာနေခြင်းဟာ မြန်မာ တပ်မတော်အတွက် ဂုဏ်ယူစရာဖြစ်ပါတယ်။ ရန်သူတက်က သာလွန်အင်အားနဲ့ အပြင်းအထန်ထိုးစစ်ဆင်နေတဲ့ စစ်မြေပြင်မှာ အခြေအနေအရ ခွာစစ်ဆင်ရပြီး ရန်သူချစ်စစ်ကို ရပ်တန့်အောင် လုပ်နိုင်စွမ်းရှိခဲ့တယ်။ ကိုယ့်စစ်သည်တွေရဲ့အသက်ကို ငဲ့ကွက်ပြီး ဆုတ်ခွာဖို့ အထက်က အမိန့်ပေးတာတောင် မိမိစခန်းကိုစွန့်၊ အသေခံပြီး ကိုယ့်ငယ်သားတွေဘေးကင်းအောင် သေအတူရှင်မကျခဲ့ကြတဲ့ တိုက်ပွဲဝင်အရာရှိကြီး တွေရဲ့ သတ္တိနဲ့စစ်ရေးစွမ်းရည်၊ ရန်သူ့ထိုးစစ်ကို လက်နက်မချ၊ သေမြေကြီး ရှင်ရွှေထီးပမာ သူရဲကောင်းဝီသစ္စာ ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့တဲ့ အရာရှိငယ်တွေ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့အရာရှိစစ်သည်တွေကို တွေ့ရမြင်ရတာ အားရစရာပါ။

# “ ချစ်ညီ စစ်သည်သို့ ”

❖ တိုင်းပြည်အတွက်  
ရပ်တည်ချက် မြဲမြံ ..  
ပြည်သူ့အတွက်  
ခံယူချက် ပြောငဲ့မှန် ..  
ဦးထိပ်ပန်ရွက် ၊ လေးချက် သစ္စာ  
ခန္ဓာတည်သရွေ့ မြဲစေလော့... ။

❖ ဆယ်ပြန်ဆယ်သက် ၊ မငဲ့ကွက်ဘဲ  
လှေခွက်ချည်းကျန် ၊ အညံ့မခံတဲ့ စိတ် ..  
ငုပ်မိသဲတိုင် ၊ တက်နိုင်ဈားရောက်လိုတဲ့ စိတ် ..  
တုံးတိုက်တိုက် ကျားကိုက်ကိုက် ၊  
အောင်လံစိုက်ထူလိုတဲ့ စိတ် ..

ဒီစိတ်ဓာတ် ဒီပုံရိပ်တွေနဲ့  
ဂုဏ်ဟိတ်မြင့်မား  
စွမ်းပကားကို ပြကြလော့ .... ။

❖ ငါ့နိုင်ငံတော် ငါ့နိုင်ငံသား ၊ တန်ဖိုးထားလျက်  
စော်ကားနှောင့်ယှက် ၊ အဖျက်ရန်မှန်သမျှ  
မှန်ကန်တဲ့ လုပ်ရပ်  
မွန်မြတ်တဲ့ စိတ်ထား  
အားကောင်းတဲ့ စွမ်းရည်  
နီစွေးတဲ့သတ္တိ ၊ သံမဏိပေတု  
လာထိမခံ  
ဇာတိမာန်နဲ့ ချေမှုန်းလော့ .... ။

❖ ချစ်ညီတို့ကား . . .  
ပြည့်သားရင်နှစ် ၊ သန္ဓေစစ်မို့  
ဒို့ခေတ် ဒို့သမိုင်း ၊ မရိုင်းရအောင် ..  
တိုင်းပြည်အချုပ်အခြာ ၊ မြဲခိုင်မာအောင် ..  
မျိုးချာဆွေရင်း ၊ အပူကင်းအောင် ..  
မာန်တင်းအားမွေး ၊ နှလုံးသွေးနဲ့  
ဒို့သွေးနီမောင်း ၊ ရဲရင့်ကြောင်းလျှင်  
ကောင်းမွန်ကောင်းကွန်း တည်စေလော့။ ။  
သားကောင်းစစ်သည် ပီစေလော့။ ။

မျိုးမြတ်မြတ်မြင့်မောင်  
(တပ်မတော်သားများသို့ လေးစားဂုဏ်ပြုလျက်)

○ စာမျက်နှာ ၆ မှ  
နိုင်ငံချစ်စိတ်အစ စိတ်ဓာတ်ကောင်းတွေရှိနေသရွေ့  
သူရဲကောင်းများစွာမွေးဖွားရာ မြန်မာ့  
တပ်မတော်မှာ ကမ္ဘာ့အခြားဘယ်တပ်မတော်နဲ့မှ  
မတူတဲ့အချက်တစ်ခုက ရှိနေတယ်။ ခေတ်အဆက်  
ဆက်လိုအပ်ချက်အရ တိုက်ပွဲနဲ့မပြတ်တဲ့ တပ်မတော်  
တစ်ခုရဲ့ ကြံစည်မှုဟာ လွတ်လပ်ရေးမရမီနဲ့ ရပြီး  
တောက်လျှောက် နိုင်ငံရေး ဒီရေအတက်အကျနဲ့  
ဆက်စပ်နေတဲ့အချက်ဟာ ထူးခြားချက်ပါ။ အရှုပ်  
အထွေးများတဲ့ နိုင်ငံရေးပေယောဂနဲ့အတူ အဘက်  
ဘက်က ပျက်စီးစေလိုတဲ့ နိုင်ငံရေးကွဲလွဲမှုတွေကြား  
ဝါဒပိုင်းတွေကြားမှာ တပ်မတော်ရဲ့ပုံရိပ်ဟာ အတော်  
အတန် ထိခိုက်ခဲ့ရပေမယ့် တပ်မတော်သားတွေဟာ  
ခေတ်အဆက်ဆက်မှာ နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူ့အတွက်၊  
တပ်မတော်အတွက် အသက်စွန့်ဖို့ ဘယ်သောအခါမှ  
ဝန်မလေးခဲ့ကြသေးဘဲ မြစ်တံအတွက် စွန့်လွှတ်  
ပေးဆပ်ရင်းနဲ့ စစ်မြေပြင်မှာ ကျန်ခဲ့ရသူတွေကို  
ကျွန်တော်တို့အားလုံးက မမေ့မလျော့ အလေးထား  
ဂုဏ်ပြုကြရပါမယ်။ သူတို့ဟာ အခြေအနေဆိုးတွေ  
အကြား တာဝန်ယူနေကျပုန်ခံကြပြီး အများအတွက်  
အနစ်နာခံခဲ့သူတွေ မြစ်ကြွယ်တယ်။ ပေးအပ်တဲ့  
တာဝန်ကို ဦးဆောင်မြည့်ထမ်းရွက်ရင်း တပ်မတော်  
အပေါ် ထာဝရသစ္စာရှိသူတွေလည်း ဖြစ်တယ်။  
အမွေခံတွေမဟုတ်တဲ့အတွက် မမေ့နိုင်တဲ့သူတွေက  
တော့ ထာဝစဉ်ဂုဏ်ပြုလျက်ပါ။  
အလေးဂရုပြုရမယ့်အချက်တစ်ခုက နောင်လာ  
နေ့ကသားတွေရဲ့နည်းသားမှာ ယခုလို နိုင်ငံချစ်

စိတ်ထက်သန်ရှင်သန်နေဖို့ အမြဲပြောနေ၊ အမြဲမျှဝေ  
နေဖို့ လိုအပ်ခြင်းပါ။ နိုင်ငံချစ်စိတ်ဆိုတာ ဒီနိုင်ငံမှာ  
ပွားပြီး ဒီနိုင်ငံအကျိုးသယံပိုးတဲ့ နိုင်ငံသားကောင်း  
တွေမှာသာရှိနိုင်တဲ့ စိတ်ဓာတ်မျိုးဖြစ်ကြောင်း ယနေ့  
လူငယ်တွေ သိရှိထားသင့်ပါတယ်။ လွတ်လပ်ရေး  
နဲ့အချုပ်အခြာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနေတဲ့  
တပ်မတော်ကြီးကို ဂုဏ်ယူတတ်ရမှာဖြစ်ပြီး  
စစ်သည်တွေရဲ့ စွန့်လွှတ်ရဲတဲ့ သတ္တိဗျတ္တိကို ဂုဏ်ယူ  
လေးစား နေအောင်၊ သူတို့တွေရဲ့ပင်ပန်းဆင်းရဲမှုကို  
စာနာနားလည်နိုင်အောင်၊ တန်ဖိုးရှိရှိသေခြင်းနဲ့  
တန်ဖိုးမဲ့သေခြင်းအကြား ခွဲခြားနားလည်အောင်  
သင်ကြားပြသပေးသင့်ပါတယ်။  
သေပြီးမှသူရဲကောင်းဖြစ်တာမဟုတ်။ မသေခင်  
ကတည်းက သူရဲကောင်းတွေအဖြစ် သတ်မှတ်ခံထိုက်  
သူတွေဖြစ်အောင် ကြိုးစားကြရမယ်။ အသက်ခန္ဓာ  
စွန့်လွှတ်ခဲ့တဲ့ တပ်မတော်သားတွေကို နမူနာယူပြီး  
နိုင်ငံရဲ့ ကာကွယ်ရေးခွန်အားဖြစ်တဲ့ ပညာတတ်  
သူရဲကောင်းတွေ ရှိနေသရွေ့ ငါတို့တိုင်းပြည်ဟာ  
ဘယ်တော့မှမကျဆုံးသွားဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်မျိုးကိုခေတ်  
အဆက်ဆက် လေ့ကျင့်မွေးမြူထားနိုင်ရပါမယ်။  
ဘယ်လိုဖြစ်ဖြစ်ပါ။ မြန်မာ့တပ်မတော်နဲ့  
တပ်မတော်သားတွေကတော့ ပြည်သူ့ကို ဘယ်တော့  
မှ သစ္စာမဖောက်၊ ခေတ်အဆက်ဆက် မပြီးဆုံးနိုင်တဲ့  
ပဋိပက္ခများနဲ့ ဘေးအန္တရာယ်ကြုံတိုင်းမှာ မိမိတို့ရဲ့  
အသက်သွေးချွေးခန္ဓာပိညာဉ်တွေကို ပေးဆပ်နေကြ  
ဦးမှာပါ။ အရေးကြီးဆုံးက ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ တပ်မတော်  
ကြီး ရပ်ပိုင်း၊ စိတ်ဓာတ်ပိုင်း အင်အားတောင့်တင်းနေ

❖ အလေးဂရုပြုရမယ့်အချက်တစ်ခုက နောင်လာနောက်သားတွေရဲ့ နှလုံးသားမှာ ယခုလို  
နိုင်ငံချစ်စိတ် ထက်သန်ရှင်သန်နေဖို့ အမြဲပြောနေ၊ အမြဲမျှဝေနေဖို့ လိုအပ်ခြင်းပါ။  
နိုင်ငံချစ်စိတ်ဆိုတာ ဒီနိုင်ငံအကျိုးသယံပိုးတဲ့ နိုင်ငံသားကောင်းတွေမှာသာ  
ရှိနိုင်တဲ့စိတ်ဓာတ်မျိုးဖြစ်ကြောင်း ယနေ့လူငယ်တွေ သိရှိထားသင့်ပါတယ်။ လွတ်လပ်ရေးနဲ့  
အချုပ်အခြာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနေတဲ့ တပ်မတော်ကြီးကို ဂုဏ်ယူတတ်ရမှာဖြစ်ပြီး  
စစ်သည်တွေရဲ့ စွန့်လွှတ်ရဲတဲ့ သတ္တိဗျတ္တိကို ဂုဏ်ယူလေးစား နေအောင်၊ သူတို့တွေရဲ့ ပင်ပန်း  
ဆင်းရဲမှုကို စာနာနားလည်နိုင်အောင်၊ တန်ဖိုးရှိရှိသေခြင်းနဲ့ တန်ဖိုးမဲ့သေခြင်းအကြား ခွဲခြား  
နားလည်အောင် သင်ကြားပြသပေးသင့်ပါတယ်။

ဖို့နဲ့ အချင်းချင်းသစ္စာရှိဖို့ အဓိကဖြစ်ပါတယ်။  
သပ်လျှိုဖြူခွဲ သွေးခွဲစကားတွေကို မယုံမီဖို့လိုပါ  
တယ်။ စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ သစ္စာ၊ စည်းလုံးဆိုတဲ့  
ပေတံနဲ့ တိုင်းတာနိုင်တဲ့အချက်တွေကို ပိုင်ဆိုင်တဲ့  
လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းဟာ တပ်မတော် တစ်ခု  
ပဲဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးအရတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊  
လုံခြုံရေးအရ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု အာမခံချက်က  
တပ်မတော်လက်ထဲမှာပဲ ရှိပါတယ်။  
နောက်ဆုံး နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူကို အသက်ပေး  
ကာကွယ်ပေးနိုင်စွမ်းသည်လည်း တပ်မတော်မှာပဲ  
ရှိပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေအရတော့ စစ်ကို  
မုန်းပေမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖျက်ဆီး၊ စစ်မီးမွှေးသွေ  
ကြောင့် စစ်ကိုမတိုက်ချင်ဘဲ တိုက်နေရပါဦးမယ်။  
အနိုင်အရှုံး မပြီးသေးတဲ့ပွဲမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုချင်  
လို့ စစ်ကိုဆက်လက်ဆင်နွှဲရပါဦးမယ်။ ကျူးကျော်မှု  
ကို ခုခံတွန်းလှန်ဖို့ ပြင်ဆင်ထားရပါမယ်။ နယ်ချဲ့ကို  
ရင်ဆိုင်နိုင်အောင် အင်အားရှိရပါမယ်။ မတရားမှုကို  
တားဆီးနိုင်ရပါမယ်။ သေချာတာတစ်ခုက နိုင်ငံနဲ့  
ပြည်သူ့အတွက် အမျိုးဘာသာသာသနာအတွက်  
ဆင်နွှဲရသော တရားသောစစ်ပြုဖြစ်တဲ့အတွက်  
အောင်ပွဲသည် လက်တစ်ကမ်းမှာပဲ ရှိနေတယ်ဆိုတဲ့  
ယုံကြည်ချက်ပါ။ ထိုအချက်ကို အခိုင်အမာနှလုံးသွင်း  
ပြီး စိတ်ဓာတ်ခွန်အားများတတ်နိုင်တဲ့ဘက်က ပေးကြ  
ရအောင်ပါ။ ဘယ်လိုတိုက်ပွဲဖြစ်ဖြစ် ပေးဆပ်အနစ်နာ  
ခံသူတွေရှိနေသရွေ့ အောင်ပွဲအလီလီရနေမှာပဲ  
ဖြစ်ပါတယ်။ ။

## သထုံမြို့နယ်၌ အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး



သထုံ မတ် ၂၁  
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်တွင် အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား  
အခမဲ့ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း အခြေခံစားသောက်ကုန်များ  
သက်သာသော ဈေးနှုန်းတို့ဖြင့် ရောင်းချပေးခြင်းတို့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း  
က သထုံခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးရှေ့ရှိ လူနာစောင့်ရှောက်ရေးဆောင်ရွက်  
တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။  
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် သထုံခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ  
ဦးရဲနိုင်၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဆွေဝင်း၊ ခရိုင်နှင့်  
မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများက ခရိုင်ဆေးရုံအုပ်  
ကြီး ဒေါက်တာကျော်ဝင်းဇော်ဦးဆောင်သည့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊  
သမားတော်များ၊ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက

ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်း၊ ကုသခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့်ဆေးဝါးများ အခမဲ့  
ပေးအပ်ခြင်း၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်ဆန်ကုန်သည်  
ကြီးများအသင်း၊ ဆီကုန်သည်ကြီးများအသင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ  
ပူးပေါင်းကာ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဆန်၊ ဆီ၊ အသားငါး၊ ဟင်းသီး  
ဟင်းရွက်စသည့် အခြေခံစားသောက်ကုန်များကို ရောင်းချပေးခြင်း၊  
မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြစ်မီးရောင်(နီစားနွား)  
မွေးမြူရေးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကာ နွားနို့တိုက်ကျွေးခြင်းတို့ကို  
လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြသည်။  
အဆိုပါ အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများ စောင့်ရှောက်မှုပေးရာတွင်  
မြို့နယ်ကြက်ခြေနီ သူနာပြုတပ်ဖွဲ့၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မိခင်နှင့်  
ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းနှင့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေး  
အဖွဲ့တို့မှ လိုအပ်သည်တို့ကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ  
သည်။  
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

# ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲသို့ သွားရောက်လေ့လာခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၏ဖိတ်ကြားချက်အရ မတ် ၁၂ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲသို့ လေ့လာရေးသွားရောက်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံး တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုကြသည်။

ကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ Ms. Ella Pamfilova နှင့်တွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခြင်း၊ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သတင်းထုတ်ပြန်ရေးဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသော ရှင်းလင်းပွဲသို့ တက်ရောက်ခြင်း၊ မော်စကိုမြို့ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးဌာနချုပ်သို့ သွားရောက်လေ့လာခြင်း၊ မတ် ၁၅ ရက်နှင့် ၁၆ ရက်တို့တွင် “ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်မှုနှင့် နိုင်ငံတကာ စံနှုန်းများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်ကျင်းပသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာညီလာခံသို့ ပါဝင်တက်ရောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ခရီးစဉ်အတွင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဗဟိုရွေး

ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မတ် ၁၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အတွင်း မော်စကိုမြို့နှင့် Kolomna ခရိုင်အတွင်းရှိ မဲရုံများတွင် မဲလက်မှတ်အသုံးပြုမိပေးနေမှု၊



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့များက သုံးသပ်ချက်နှင့်အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာစဉ်။

e-Voting စနစ်ဖြင့် မဲပေးနေမှုတို့ကို လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင်များ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းစစ်ဆေးသည့် အဆင့်မှသည် မဲပုံးအတွင်းသို့ မဲစာရွက်ထည့်သည့်အဆင့်အထိ အသေးစိတ်လေ့လာဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ အလားတူ မဲရုံဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို CCTV ဖြင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာနေမှုတို့ကိုလည်း သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

တက်ရောက်ခဲ့ထို့ပြင်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မတ် ၁၈ ရက်တွင် ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး၌ ကျင်းပသည့် နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့များ၏ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် သုံးသပ်ချက်နှင့် အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ လေ့လာရေးခရီးစဉ်အတွင်း ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း

နိုင်ငံ၏ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပုံ အခြေအနေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲစနစ်၊ မဲရုံများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နည်းပညာအသုံးပြု ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် မဲပေးမှု၊ မဲရေတွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို သိရှိလေ့လာခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးစံများအပါအဝင် အထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာခွင့်များရရှိခဲ့ကြသည်။ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို နိုင်ငံပေါင်း ၁၀၆ နိုင်ငံမှ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာသူ ၇၀၆ ဦး လာရောက်လေ့လာခဲ့ကြပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် သမ္မတကိုယ်စားလှယ်လောင်း လေးဦးအနက် လက်ရှိ သမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်က ဆန္ဒမဲ ၈၇ ဒသမ ၂၉ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## နေပြည်တော်အတွင်း MSME လုပ်ငန်းများနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်း MSME လုပ်ငန်းများနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ (၁)၌ ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဌာနကြီးမှူးများ၊ နေပြည်တော်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ဒေသအလိုက်ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေပြည်တော်အတွင်း စက်မှုဇုန်များ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးဇုန်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိရေး၊ ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်ရေး၊ စက်မှုဇုန်နှင့် စက်မှုဇုန် ပြင်ပဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ MSME လုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်ရေး၊ စားရေရိက္ခာဖူလုံစေရေး၊ လုပ်ငန်းများ မြန်ဆန်အောင်မြင်ရေးအတွက် One Stop Service ဖြင့်ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို အားလုံးက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက်နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော်အတွင်း MSME လုပ်ငန်းများနှင့်

## တောင်ငူမြို့၌ ဆရာ ဆရာမများ မွမ်းမံသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

တောင်ငူ မတ် ၂၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းတွင် အစိုးရကျောင်းတွင်းသင် ရှမ်းစာပေနှင့် ဘာသာစကားသင် ဆရာ ဆရာမများ၏ မွမ်းမံသင်တန်းဆင်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ ခရိုင်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်နီနီရွှေ၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ဥမ္မာထွန်းနှင့် အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်တို့က အမှာစကားများပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် တောင်ငူခရိုင်ရှမ်းလူငယ်အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ စိုင်းအောင်အောင်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သင်တန်းနည်းပြဆရာမ နန်းဆိုင်လောဝင်းက သင်တန်းနှင့်ပတ်သက်သည့်အချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို မတ် ၁၆ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အစိုးရကျောင်းတွင်းသင် ရှမ်းစာပေနှင့် ဘာသာစကားသင် ဆရာ ဆရာမ ၁၅ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းတွင် ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုများ၊ ရှမ်းလူမျိုးတို့၏ သမိုင်းကြောင်းနှင့် အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းမှ လက်ဆွဲအိတ်ပြုလုပ်နည်းတို့ကို လက်တွေ့သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ဇော်ကိုကို (တောင်ငူ) သတင်းစဉ်





# အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများနှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ခြိမ်းခြောက်နှောင့်ယှက်လျက်ရှိသဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ဆုံးရှုံးခဲ့သူများအတွက် အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးမည်

၁။ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် Grade 12 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲများကို ၁၁-၃-၂၀၂၄ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ၁၉-၃-၂၀၂၄ ရက်နေ့ထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၏ စာစစ်ဌာနအသီးသီးတွင် ဖြေဆိုခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများနှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ခြိမ်းခြောက်နှောင့်ယှက်လျက်ရှိသော ဒေသအချို့ရှိ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် အခွင့်အရေးဆုံးရှုံးခဲ့ကြပါသည်။

၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၏ ပညာရေးအခွင့်အလမ်း မဆုံးရှုံးစေရန်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် မှတ်ပုံတင်ထားပြီးဖြစ်သော်လည်း လုံခြုံရေးအခြေအနေအရ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုခွင့်မရခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် အထူးအစီအစဉ်တစ်ရပ်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရများ၏ ပံ့ပိုးကူညီပေးမှုနှင့် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံပညာကျောင်းများရှိ စာစစ်ဌာနများသို့ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား စုစည်းခေါ်ယူ၍ စာမေးပွဲဖြေဆိုစေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဖြေဆိုမည့် နေ့ရက်နှင့် စာစစ်ဌာနများအား ထပ်မံထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ပုဒ္ဒဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း(ပဟို)ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ပုဒ္ဒဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း(ပဟို) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်းနှင့် အဖွဲ့အား ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် ပုဒ္ဒဘာသာကလျာဏယုဝအသင်းကြီးက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အမျိုးသားရေး ကိစ္စများနှင့် လူငယ်အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်

သည့် ကိစ္စများကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူငယ်များ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းနှင့် ဗလငါးတန်ပြည့်ဝရေး၊ သတင်းတု၊ သတင်းမှားများအပေါ် စဉ်းစားသုံးသပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ် မြှင့်တင်ပေးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်နှင့် ပုဒ္ဒဘာသာကလျာဏယုဝအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



## အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များရှိ အကတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် အကတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များရှိ အကတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် အကတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး ဓမ္မပေါင်းခန်းမ၌ Hybrid Format ဖြင့်ကျင်းပရာ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

အခမ်းအနားတွင် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစစ်အေးက ကော်မရှင်အနေဖြင့် အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မဟာဗျူဟာစီမံချက်ကို လေးနှစ်တာကာလ သတ်မှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက်နှင့်အညီ အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး အခြေခံကောင်းများကို တည်ဆောက်နိုင်ရန်၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပြောဆိုမှုတည်ကြည်မှုဖြင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း ၃၆ ခုနှင့်



တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ၁၄ ခုတို့တွင် အကတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ (Corruption Prevention Unit - CPU)များ စွဲထည့်ကာ တားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၌ အများပြည်သူဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုပေးရာတွင် အကတိလိုက်စားမှုများဖြစ်ပေါ်၍ အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့်အညီ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရပါက လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဆုံးရှုံးနစ်နာနိုင်ပါကြောင်း၊ အချို့သော အမှုကိစ္စများကို သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများသို့ လွှဲပြောင်းဆောင်ရွက်ခြင်းများ ရှိရာ ပြစ်မှုနှင့်လျော်ညီသည့် ဌာနတွင်း အပြစ်ပေး အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အကတိလိုက်စားမှုကို လုံးဝလက်သင့်မခံသည့် "Zero Tolerance Policy"ကို ချမှတ်၍ အကတိတင်းစင်သည့် လူမှုအသိုက်အဝန်းကို အတူတကွ ထူထောင်ကြရန် တိုက်တွန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးသည် နိုင်ငံသားအားလုံး၏ တာဝန်ဖြစ်သည့်အတွက် အတူတကွ ညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ငွေတိုက်ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်စိစိဖြိုးက အစိုးရဌာနများ၏ ဝယ်ယူရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အကတိလိုက်စားမှု တားဆီး

ကာကွယ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရုံးထုတ်ဝေအဖွဲ့ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ချိုချိုဖြိုးက အကတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးတွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ၏ အရေးပါမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ခင်ထွေးရီက စာရင်းစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် အကတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ ဥပဒေရေးရာဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်ဖြူဖြူက အကတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ သတင်း၊ တိုင်ကြားစာနှင့်မှတ်တမ်းဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စိုးစိုးမော်က အကတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ ပေးပို့လာသော တိုင်ကြားစာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာရေးရာနှင့် တားဆီးကာကွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်နန်းနန်းက အများပြည်သူထံမှ တုံ့ပြန်မှုရယူခြင်းအစီအစဉ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည့်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းခဲ့မှုများကို ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးဖြေကြားခဲ့ပြီး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မူလတန်းကြိုကျောင်း ကျောင်းဆင်းဂုဏ်ပြုလက်မှတ် ပေးအပ်

သံဖြူဇရပ် မတ် ၂၁

မွန်ပြည်နယ် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မူလတန်းကြိုကျောင်း၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ၏ ကျောင်းဆင်းဂုဏ်ပြုလက်မှတ်ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပဒေသာကပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မွန်ပြည်နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်လှယုဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မူလတန်းကြိုကျောင်းမှ ရင်သွေးငယ်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၁၀၀ အား ကျောင်းဆင်းဂုဏ်ပြုလက်မှတ်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ရင်သွေးငယ်များက အကပဒေသာများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ကမ္ဘာ့ရေနေ့ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောရေး ရေကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ပေး

ဤကမ္ဘာမြေပေါ်တွင် သက်ရှိ သတ္တဝါအားလုံး ရှင်သန်နေထိုင်နေသမျှ ကာလတွင် လေ၊ ရေနှင့် အစာအာဟာရ သည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်လှသည်။ အထူး သဖြင့် ထမင်းအသက် ခုနစ်ရက် ရေအသက် တစ်မနက်ဟု ဆိုရလောက် အောင်ပင် ရေသည် ကျွန်တော်တို့၏ဘဝ တွင် လွန်စွာအရေးကြီးခဲ့သည်။ ရေမရှိဘဲ နှင့် လောကကြီးတွင် မည်သို့မျှ ရပ်တည် ချိ မရနိုင်ခဲ့ပါ။

ရေသည် ကျွန်တော်တို့ဖြစ်တည်မှု၏ အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည်။ လူ့ခန္ဓာကိုယ် သည် နေ့စဉ် အသက်ရှင်ရန် ရေလိုအပ် သည်။ အစာမရှိဘဲ တစ်ပတ်လုံး အသက် ရှင်နိုင်သော်လည်း ရေမရှိလျှင် တစ်ရက် ပင် အသက်မရှင်နိုင်ခြင်းသည်ပင် ရေ၏အရေးပါမှုကို မြင်နိုင်သည်။ အထူးသဖြင့် ရေသည် ကျွန်တော်တို့၏ အစာကွင်းဆက်အတွက်လည်း မရှိမဖြစ် လိုအပ်နေပြန်သည်။

### သက်ရှိများကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်သောအရာ

ရေသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သက်ရှိသတ္တဝါ အားလုံး၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည်။ ရေသည် သက်ရှိများကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်သော အရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ ရေသည် သတ္တဝါတိုင်း၏ အသက်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုလျှင် ထိုအဆိုသည် မှန်ကန်သော သဘောတရားသာ ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ သက်ရှိသတ္တဝါတိုင်း၏ အသက်သည် ရေမှအစပြုရိုးအမှန်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ ရေမရှိဘဲ အသက်မရှိနိုင်။ ရေမရှိပါက သစ်ပင်ပန်းမခွံတို့သည်လည်း ရှင်သန် ကြီးထွားခွင့်မရနိုင်ပါ။ သက်ရှိသတ္တဝါ တို့အတွက် မရှိမဖြစ် အရေးကြီးသည့် သစ်ပင်မျိုးစေ့များကို မြေတွင် စိုက်ပျိုး စေပြီး ရေလောင်းပေးသင့်ပြီးမှသာ ကြီးထွားလာစေနိုင်သည်။ ထိုအခါမှသာ ကျွန်တော်တို့ နေ့စဉ်စားသုံးသောအရာ များဖြစ်သည့် သစ်သီးများ၊ ဟင်းသီး ဟင်းရွက်များကို ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍ ရေသမရှိတော့လျှင် သက်ရှိ သတ္တဝါအားလုံးအတွက်အရေးကြီးသော လေကိုလည်း သစ်ပင်ပန်းမခွံတို့မှ ရရှိတော့မည်မဟုတ်ပါ။ ကောက်ပဲ သီးနှံ၊ သစ်ညှစ်ဖုတို့ကိုလည်း စားခွင့်ရ တော့မည်မဟုတ်ပါ။ ထိုအခါ သက်ရှိ သတ္တဝါအားလုံးတို့သည် ဤကမ္ဘာ မြေကြီးတွင် ရှင်သန်ရပ်တည်၍ရနိုင် တော့မည်မဟုတ်ပေ။ ထို့ကြောင့် ရေသည် သက်ရှိသတ္တဝါတို့အတွက် လွန်စွာအရေးကြီးနေပါသည်။

ယခုခေတ်နောက်ပိုင်းတွင် လူဦးရေ အဆမတန် တိုးတက်လာခြင်း၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် နိုင်မှုမရှိခြင်းတို့ကြောင့် ရေအရင်းအမြစ် တို့သည် တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ ပို၍ ရှားပါးလာနေသည်။ ရေသည် အကန့် အသတ်ရှိသည်။ ၎င်းသည် ပြန်လည် ပြည့်ဖြိုးမြဲမဟုတ်သော အရင်းအမြစ် တစ်ခုဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ရေအခြောက် အမြားရှိသော်လည်း အသုံးပြု၍မရနိုင်



သော ရေများရှိသည်ကိုလည်း သတိချပ် သင့်သည်။ ထို့ကြောင့် လုံလောက်သောရေမရှိ ခြင်း သို့မဟုတ် ညစ်ညမ်းသောရေကို သောက်သုံးခြင်းသည်လူသားများအတွက် ဆိုးရွားသော ကျန်းမာရေးပြဿနာများ ဖြစ်စေနိုင်သည်။ ကျွန်တော်တို့ သောက်သုံးသောရေပမာဏနှင့် အရည် အသွေးသည် ခန္ဓာကိုယ်ကျန်းမာရေးနှင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုအတွက် မရှိမဖြစ် လိုအပ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ကိုယ့်ဆီတွင်ရှိနေသော ရေအရင်းအမြစ် များကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည့် အစား သဘာဝရေအရင်းအမြစ်များ ကို အလွန်အကျွံသုံးစွဲနေခြင်းတို့ကြောင့် ရာစုနှစ်တစ်လျှောက်တွင် ပြင်းထန်သည့် ရေရှားပါးခြင်းတို့ကို ကြုံလာနေရသည်။

စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ကဲ့သို့ ဖြစ်လာ ရသည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သက်ရှိများ အတွက် မရှိမဖြစ် လိုအပ်သောအခြေခံ အရင်းအမြစ်ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ရေသောက်သုံးခြင်း၊ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ စက်မှုလုပ်ငန်း၊ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ခြင်း နှင့် အခြားရည်ရွယ်ချက်များစွာအတွက် အသုံးပြုနေကြရသည်။ မျက်မှောက် ခေတ်ကာလတွင် သက်ရှိ၊ သတ္တဝါများ အတွက် သန့်ရှင်းသောရေရရှိရေးသည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ လူများစွာအတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ကဲ့သို့ ဖြစ်လာနေသည်။ ကုလသမဂ္ဂ၏အဆိုအရ လူပေါင်း နှစ်ဘီလီယံကျော်သည် ဘေးကင်းသော သောက်သုံးရေရရှိနိုင်မှုချို့တဲ့နေပြီး လူ လေးဘီလီယံခန့်သည် တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံး ရေရှားပါးမှုကို ခံစားနေကြ ရသည်။

စစ်တမ်းများအရ ယနေ့တွင် လူပေါင်း ၆၆၃ သန်းကျော်သည် သောက်သုံးရေ ရှားပါးမှုကြောင့် ၎င်းတို့နှင့် လွန်စွာ ဝေးကွာသော ရေအရင်းအမြစ်များ ရရှိရာနေရာသို့ မြေကျင်ခရီးထွက်ရခြင်း၊ နာရီပေါင်းများစွာကြာအောင် တန်းစီ စောင့်ဆိုင်းရခြင်း၊ မသန့်ရှင်းသည့် သို့မဟုတ် ညစ်ညမ်းရေအသုံးပြုနေရခြင်း စသည့် ဆိုးကျိုးများဖြင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအချို့တွင်လည်း ရေ ပြတ်လပ်မှုကြုံတွေ့နေရပြီး လွန်စွာ

ဆိုးရွားသည့် အခိုက်အတန့်ကို ကြုံနေရ သည်။ ဥပမာအားဖြင့် ရေရှားပါးမှုသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အချို့နေရာများတွင်ပင် အဆိုးရွားဆုံး ပြဿနာများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်လာခဲ့သည်။ ပါကစ္စတန်တွင်လည်း ပြင်းထန်သော

❖ **ယခုအခါ ကမ္ဘာကြီးပူရွေးလာမှု၊ လူဦးရေတိုးတက်လာမှုနှင့် သစ်တောပြုန်းတီးမှုတိုးလာခြင်း ကြောင့် ရေချိုများညစ်ညမ်းလာပြီး အသုံးပြုရရှိနိုင်သည့် ရေပမာဏမှာ လျော့နည်းလာခဲ့ရ ပါသည်။ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုများ၊ တိုးတက်လာသော လူဦးရေများနှင့်အတူ ရေချိုအရင်း အမြစ်များသည် ဆုံးရှုံးလျက်ရှိနေသည်။ ရေချိုအရင်းအမြစ်အတွက် လွန်စွာအရေးကြီးသော ရေခဲတောင်များ ပို၍အရည်ပျော်နေမှုက ရေချိုအရင်းအမြစ်ကို ဆုံးရှုံးရန် ပို၍ပိအားပေးလာ နေခဲ့**

❖ **အဖိုးတန်ရေသယံဇာတများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရာတွင် နိုင်ငံတွင်းနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်းအကြား စည်းလုံးညီညွတ်မှု အရေးကြီး လိုအပ်နေပါသည်။ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် သာယာပြောရေး၊ စားရေရရှိမှုနှင့် စွမ်းအင်စနစ်များ တိုးတက်ရေး၊ စီးပွားရေးကုန်ထုတ်စွမ်းအားနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ခိုင်မာအားကောင်းမှုရှိလာရေးတို့သည် ရေအရင်းအမြစ်ကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲနိုင်မှုတို့အပေါ်တွင် အရေးကြီး**

မိုးခေါင်မှုကြောင့် ရေရှားပါးမှုဒဏ်ကို နှစ်စဉ်ခံနေရသည်။ ဘရာဇီး၊ တရုတ်၊ အမေရိကန်၊ ကော်ဒေါ့၊ တောင်အာဖရိက၊ လစ်ဗျား၊ ကိုဆိုဗို စသည့်နိုင်ငံများတွင် လည်း ရေပြဿနာနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။ အထူးသဖြင့် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏ ထက်ဝက် ခန့်သည် တစ်နှစ်တာအတွင်း ဆိုးရွား သော ရေရှားပါးမှုကို ကြုံတွေ့နေရသည်။ ရေထုညစ်ညမ်းမှုသည် ကမ္ဘာမြေ မျက်နှာပြင်ပေါ်ရှိ သောက်သုံးရေပမာဏ ကို ကျဆင်းစေသည့်အပြင် ရေ၏ အရည်အသွေးကိုလည်း ထိခိုက်စေပါ သည်။ ၎င်းသည် လူသားများသာမက တိရစ္ဆာန်များ၊ ငှက်များနှင့် အပင်များကိုပါ ထိခိုက်စေပါသည်။

ထို့ကြောင့် ရေ၏ အရေးပါမှုကို တန်ဖိုးထားတတ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ အဖိုးတန်ရေသယံဇာတများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်း ယခုအခါ ကမ္ဘာကြီးပူရွေးလာမှု၊ လူဦးရေတိုးတက်လာမှုနှင့် သစ်တော

မင်းခန့်ကျော်

သို့ရာတွင် နိုင်ငံပေါင်း ၂၄ နိုင်ငံကသာ ရေမရှိသည့် အရပ်ဒေသဆီသို့ ရေမျှဝေ ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သဘောတူညီမှုပေးထားသည်။ ဤ ပမာဏ ကိန်းဂဏန်းသည် မျှခြေနှင့် တွက်ချက်လျှင် လွန်စွာနည်းပါးလှပါ သည်။

ရေသည် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လွန်စွာအရေးပါသည်ဟု ဆိုရလိမ့်မည်။ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂက ချပေးသော ယခုနှစ် အတွက် World Water Day ဆောင်ပုဒ် သည်ပင် 'water for peace' ဟု ဆိုထား ပါသည်။ ရေသည် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုလည်း ဖန်တီးနိုင်သကဲ့သို့ပင် ပဋိပက္ခကိုလည်း ဖန်တီး နိုင်သည်။ မှန်ကန်သော အဆိုတစ်ရပ်ပင်။ သမိုင်းတစ်လျှောက် ခေတ်အဆက်ဆက် တွင် ရေကြောင့် တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ စစ်မက် ဖြစ်ပွားခဲ့ရသည်များကိုလည်း မှတ်သားခဲ့ဖူးပါသည်။

ပြုန်းတီးမှုတိုးလာခြင်းကြောင့် ရေချိုများ ညစ်ညမ်းလာပြီး အသုံးပြုရရှိနိုင်သည့် ရေပမာဏမှာ လျော့နည်းလာခဲ့ရပါသည်။ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုများ၊ တိုးတက် လာသော လူဦးရေများနှင့်အတူ ရေချို အရင်းအမြစ်များသည် ဆုံးရှုံးလျက်ရှိနေ

ရေကို မလိုအပ်ဘဲ မဖြုန်းတီးမိရန်လိုအပ် ရေရှားပါးသည့်အချိန်၌ ကြုံနေရ သည့်အချိန်၌ မမျှတသော ရေသုံးစွဲခွင့် နှင့် ရေသုံးစွဲခွင့်မပေးသည့်ဖြစ်ရပ်များ ကြောင့် ရပ်ရွာများနှင့် နိုင်ငံများကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာခဲ့သည် ကိုလည်း ကြုံခဲ့ဖူးပါသည်။ ယနေ့ခေတ် တွင် ရေသည် ရွှေကဲ့သို့ အဖိုးတန်လာ တွင်း သိရှိလာခဲ့ရပါသည်။ ရေကို မလိုအပ်ဘဲ မဖြုန်းတီးမိရန် လိုအပ်လာ ပြီး ရေအရင်းအမြစ်ကိုလည်း ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်လာခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ရေရှားပါးလာမှု၊ ရေထု ညစ်ညမ်းမှု၊ သောက်သုံးရေချို့ လျော့နည်းလာမှု ပြဿနာအားလုံးကို မြေရှင်းနိုင်ရန် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ၏ အစီ အစဉ်အရ နှစ်စဉ် မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ကိုကျင်းပရန် အဆိုပြုခဲ့ သည်။

လွန်စွာအရေးကြီးသော ရေခဲတောင်များ ပို၍ အရည်ပျော်နေမှုက ရေချိုအရင်း အမြစ်ကို ဆုံးရှုံးရန် ပို၍ပိအားပေးလာ နေခဲ့သည်။ ကျွန်တော်တို့၏ အဖိုးတန် ရေသယံဇာတများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်း ရာတွင် နိုင်ငံတွင်းနှင့် နိုင်ငံ အချင်းချင်းအကြား စည်းလုံးညီညွတ်မှု အရေးကြီး လိုအပ်နေပါသည်။ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးနှင့် သာယာပြောရေး၊ စားရေရရှိမှုနှင့် စွမ်းအင်စနစ်များ တိုးတက်ရေး၊ စီးပွားရေးကုန်ထုတ် စွမ်းအားနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာ ခိုင်မာအားကောင်းမှုရှိလာရေး တို့သည် ရေအရင်းအမြစ်ကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲနိုင်မှုတို့အပေါ်တွင် အရေးကြီး နေပါသည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ လူဦးရေ သုံးဘီလီယံ ကျော်သည် နိုင်ငံနယ်နိမိတ်များကို မြတ်ကျော်ကာ စီးဆင်းလာသည့် မြစ်ချောင်းရေများကို ခိုခိုနေကြရသည်။



### အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ပရာဘိုဝို ဆူဘီရန်တို့ အနိုင်ရ

ဂျကာတာ မတ် ၂၁  
ပြီးခဲ့သည့်လက ကျင်းပခဲ့သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ပရာဘိုဝို ဆူဘီရန်တို့ အနိုင်ရခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ယနေ့ ကြေညာသည်။  
တစ်လကျော်ကြာ မဲရေတွက်မှု ပြီးဆုံးပြီးနောက် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို အာဏာပိုင်များက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။  
ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်များအရ ပရာဘိုဝိုသည် ထောက်ခံမဲ ၉၆ ဒသမ ၂၁ သန်း (၅၈ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း)ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဂျကာတာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟောင်း အန်နီးဘက်စ်ဝိဒန်သည် ၂၄ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဗဟိုဂျာဗားပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟောင်း ဂျန်ဂျာပရာနိုဝိုက ၁၆ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိခဲ့သည်။

ပရာဘိုဝိုသည် ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် ၎င်း၏ကိုယ်ပိုင်ပါတီကို တည်ထောင်ခဲ့သော ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်သည်။ ၂၀၁၄ နှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ၌ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော်လည်း လက်ရှိသမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုဒိုကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။  
သို့သော် အသက် ၇၂ နှစ်ရှိပြီဖြစ်သည့်အတွက် ရာထူးမှ နုတ်ထွက်မည့် လက်ရှိသမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုဒိုနှင့် ဆက်ဆံရေးကို မြှင့်တင်ခဲ့သည်။ ဂျိုကိုဝီဒိုဒိုသည် ပရာဘိုဝိုအား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။  
ပရာဘိုဝိုသည် ဂျိုကိုဝီဒိုဒို၏အကြီးဆုံးသား ဂီဘာရန် ရာကာဘူမင်ရာကာကို ၎င်း၏နိုင်ငံရေးမဟာမိတ်အဖြစ် အပြန်အလှန် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။  
နိုင်ငံ၏မြို့တော်ကို ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားခြင်း အပါအဝင် ဂျိုကို



ဝီဒိုဒို၏ မူဝါဒများကို ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲသမ္မတပရာဘိုဝိုက ကတိပြုခဲ့သည်။  
ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

### အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အန်ထော်နီဘလင်ကန်နှင့် ဆော်ဒီခေါင်းဆောင်များ ဂါဇာအရေးဆွေးနွေး

ဝါရှင်တန် မတ် ၂၁  
အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အန်ထော်နီဘလင်ကန်သည် ဂါဇာကမ်းမြောက်ဒေသ၌ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆွေးနွေးမှုများနှင့် အရပ်သားများအတွက် အကူအညီများပံ့ပိုးရရှိရန် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးရန် အရှေ့အလယ်ပိုင်းသို့ ယမန်နေ့က သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ယခုခရီးစဉ်သည် အောက်တိုဘာလတွင် အစွဲရောက် ဟားမတ်စ်အဖွဲ့က တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီးနောက် ဘလင်ကန်၏ ခြောက်ကြိမ်မြောက် အရှေ့အလယ်ပိုင်းခရီးစဉ် ဖြစ်သည်။  
ဘလင်ကန်သည် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ ဂျဒိုဒါမြို့၌ ဆော်ဒီခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံကာ ဟားမတ်စ်အဖွဲ့က ဖမ်းဆီးထားသည့် ဓားစာခံများ လွတ်မြောက်ရေးနှင့် ပါလက်စတိုင်းတို့အတွက် လွတ်လပ်သောနိုင်ငံ ထူထောင်ရန် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဆော်ဒီခေါင်းဆောင်များအနေဖြင့် အစွဲရောက်ဆက်ဆံရေးကို ပုံမှန်ဖြစ်စေရန်လည်း မျှော်လင့်ကြောင်း ဘလင်ကန်က ပြောကြားသည်။ သို့သော် အစွဲရောက် နိုင်ငံနှစ်ရပ်ဖြေရှင်းချက်ကို သဘောတူညီစေရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း ဆော်ဒီခေါင်းဆောင်များက ပြန်လည်ပြောကြားသည်။  
လျက်ရှိပြီး ပြည်သူ့အများအပြား ဝတ်မှုတ်ခေါင်းပါးမှုဒဏ်ကို ရင်ဆိုင်နေရသည့်အတွက် ဂါဇာကမ်းမြောက်ဒေသဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ ကယ်ဆယ်ရေးအေဂျင်စီသို့ ဒေါ်လာ သန်း ၄၀ ထောက်ပံ့မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆော်ဒီခေါင်းဆောင်များက ကြေညာခဲ့သည်။  
ဘလင်ကန်သည် အာရပ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး



များက ပြန်လည်ပြောကြားသည်။  
အစွဲရောက်ပွဲဝင်များသည် ဂါဇာတောင်ပိုင်းရှိ ရာဇာမြို့ကို ဝင်တိုက်ပါက ပြင်းထန်သော ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆော်ဒီခေါင်းဆောင်များက သတိပေးပြောကြားသည်။  
ဂါဇာကမ်းမြောက်ဒေသ၌ စားနပ်ရိက္ခာပြတ်လပ်

များနှင့် တွေ့ဆုံရန် ကိုင်းရီမြို့တော်သို့ သွားရောက်မည်ဖြစ်သည်။ မတ် ၂၂ ရက်တွင် ရာဇာမြို့၌ ခိုလှုံနေကြသော သန်းနှင့်ချီသော ပြည်သူများကို မည်သို့ကာကွယ်ရမည်နှင့် အစွဲရောက်ပွဲဝင်များ၏ ထိုးစစ်ကို ပြည်သူများ ရှောင်ရှားနိုင်စေရန် အစွဲရောက်နိုင်ငံသို့ သွားရောက် ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်သည်။  
အမေရိကန်ခေါင်းဆောင်များ၏ ပံ့ပိုးမှုကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ဂါဇာအရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးမှုများတွင် ၎င်းတို့ သဘောမတူသည့် ကိစ္စရပ်များရှိကြောင်း အစွဲရောက်ဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုက မကြာသေးမီက ပြောကြားသည်။  
ဟားမတ်စ်တို့ကို အပြီးတိုင် ချမှန်းရန်အတွက် ရာဇာမြို့ကို ချန်လှပ်ထားရန် မမြဲစိန်ကြောင်း နေတန်ယာဟုက အဆိုအမာ ပြောကြားသည်။  
သို့သော် ဂါဇာကမ်းမြောက်၌ စစ်ဆင်ရေးများ ဆောင်ရွက်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးရန် အစွဲရောက်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ရိုပင်ဂေါ့လ်နှင့် အခြားကိုယ်စားလှယ်များကို လာမည့်သီတင်းပတ်တွင် ပါရှင်တန်မြို့သို့ စေလွှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

### ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပထမနှစ်လအတွင်း နိုင်ငံခြားသားခရီးသွား ၉၈၅၅၄၄ ဦးကို ဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့

ဖနောင့်ပင် မတ် ၂၁  
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပထမနှစ်လအတွင်း နိုင်ငံခြားသားခရီးသွား ၉၈၅၅၄၄ ဦးကို ဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့ပြီး ယခင်နှစ် အလားတူကာလထက် ၁၈ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကြောင်း ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်အရ သိရသည်။  
လွန်ခဲ့သောနှစ် အလားတူကာလတွင် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားအရေအတွက် ၈၃၄၄၄၆ ဦး ရှိခဲ့သည်။  
ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားသားခရီးသွား ဝင်ရောက်မှုစာရင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံသည် ထိပ်ဆုံးမှ ရပ်တည်လျက်ရှိပြီး စီယက်နမ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့သည် ဒုတိယအများဆုံးစာရင်းတွင် ပါဝင်ကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။  
၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွား ၅ ဒသမ ၄၅ သန်း ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၀၈



ဘီလီယံ ရရှိခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယား ဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်မာနက်က မတ် ၁၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။  
ပိုမိုဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘောဒီးယား-တရုတ် ပြည်သူ့အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ခရီးသွားသည် နှစ် နှင့် ကမ္ဘောဒီးယား-အိန္ဒိယ ခရီးသွားနှစ်တို့နှင့် အတူ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများကို ပိုမိုဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဟွန်မာနက်က ဆိုသည်။  
ထို့ပြင် ပြီးခဲ့သောနှစ်ဝင်တာလက စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် စီရမ်ရီ အန်ကော နိုင်ငံတကာစင်္ဘာဆိပ်သည် ယူနက်စကိုစာရင်းဝင် အန်ကော ရှေးဟောင်းသုတေသနဥယျာဉ်သို့ နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများလာရောက်ရန် လွယ်ကူချောမွေ့စေခြင်းဖြင့် အလားအလာကောင်းတစ်ခု ဖြစ်လာကြောင်း ဟွန်မာနက်က ပြောကြားသည်။  
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

### ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတွင် သစ်တောပြုန်းတီးမှုတားဆီးရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုတိုက်ဖျက်ရေး နည်းပညာဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်မည်

အစ္စလာမာဘတ် မတ် ၂၁  
ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတွင် သစ်တောပြုန်းတီးမှုတားဆီးရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုတိုက်ဖျက်ရေးအတွက် နည်းပညာတီထွင်ဆန်းသစ်မှုများဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ရူဘာဘိုဂျာရစ်က ယနေ့ ပြောကြားသည်။  
နည်းပညာနှင့်တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ အများအပြားဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် သစ်တောပြုန်းတီးမှုနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု တိုက်ဖျက်ရေးကို အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသစ်တောများနေ့သို့ ဝေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာတွင် ၎င်းက ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံအတွင်း သစ်တောပြုန်းတီးမှုများဖြစ်ပွားနေပြီး နှစ်စဉ် သစ်တော ၁ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးနေသဖြင့် နိုင်ငံ၏ စီမံချိမ်းစုံမှုများနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်နေကြောင်း ၎င်းက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။  
အစိုးရသည် သစ်တောဖုံးလွှမ်းမှုတိုးတက်စေရန် Green Pakistan Initiative အစီအစဉ်ကို စတင်နေပြီဖြစ်ကာ နိုင်ငံရှိ စီမံချိမ်းစုံမှုများကို ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် တာဝန်ရှိသူများ စုပေါင်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း ၎င်းကမတုတ်ချက်ပြု ပြောကြားသည်။  
နိုင်ငံအတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် Green Pakistan Initiative အစီအစဉ်သည် သစ်တောဖုံးလွှမ်းမှုကို မြှင့်တင်ရန်၊ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၏ နေထိုင်ရာများကို ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် ကာမာန်စုဆောင်းမှုကို ကူညီပေးရန်အတွက် ရည်ရွယ်သည်။ အရင်းအမြစ်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် နောင်လာနေတိုက်သားများအတွက် ထိခိုက်စွာအသုံးချနိုင်စေရေးသက်ဆိုင်သူများ ပေါင်းစပ်ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် ဝန်ကြီးချုပ်က ညွှန်ကြားခဲ့သည်။  
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် စိုးညွှင်



### မန္တလေးမြို့ရှိ ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား လက်နက်တပ်ဆင် အပ်နှင်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးမြို့ရှိ ပြည်သူ့စစ် (ဌာနေ)တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား လက်နက်တပ်ဆင် အပ်နှင်းခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အလယ်ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ရန်အောင်မြင်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြည်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။

လက်နက်များ တပ်ဆင်ရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ) တပ်ဖွဲ့ဝင် များအား လက်နက်များ တပ်ဆင်အပ်နှင်းပေးသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တပ်ဆင်ပေးသည့် လက်နက်များအား လိုက်လံ ကြည့်ရှုကြပြီး ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

ဦးစွာ တိုင်းမှူးက အမှာစကားပြောကြားပြီး သတင်းစဉ်



### ထားဝယ်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေး မှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးအဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ တိုင်းဒေသ မြေပြင်များ၊ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ နေထိုင်လုပ်ကိုင် စားသောက်နိုင်ရေးနှင့် အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ဥစ္စာ လုံခြုံမှုရှိစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတမ်းတမ်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်များအလိုက် တပ်နယ်များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့ စေရန်အတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအသီးသီးရှိ ရှေ့တန်းစခန်းများနှင့် တပ်နယ်များအလိုက် နယ်မြေခံ တပ်ရင်းဌာနချုပ်များသို့ အလှည့်ကျသွားရောက်၍ ကိုယ်ချင်းစာစိတ်အပြည့်အဝဖြင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ သွားရောက်ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်တပ် နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့ စေရန်အတွက် နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့ များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများက စစ်ချီတေး၊ စစ်သည်တေး သီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ်နှင့် ခေတ်ဟောင်း တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုကပြဖျော်ဖြေကြရာ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများက စိတ်လက်ပျော်ရွှင် ကြည်နူးချမ်းမြေ့ စွာဖြင့် ကြည့်ရှုအားပေး၍ လွတ်လပ်ပျမ်းသာဖြင့် အတူတကွ ပါဝင်သီဆိုကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ လာရောက် သီဆိုဖျော်ဖြေပေးကြသည့် အဖွဲ့သူ၊ အဖွဲ့သားများကို နယ်မြေခံတပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မိသားစုဝင် များက ဒေသထွက် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ် ကြပြီး ဒေသထွက်အစားအစာများဖြင့် ညှော်ခံကျွေးမွေး ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



### စစ်တွေမြို့ရှိ ဘင်္ဂါလီလူမျိုးများက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့၊ ရွာများ၌ တိုက်ပွဲဖော်ဆောင်နေသော AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအား အလိုမရှိဟု ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒဖော်ထုတ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသ ကောင်းစားရေးဟု သုံးနှုန်း၍ ကောင်စီတော်တွင် အဖျက်အမှောင် လုပ်ရပ်များကိုသာ စဉ်ဆက် မပြတ် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ များသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားစေ ရန်နှင့် ဒေသခံများ၏ လူမှုစီးပွား တာဝန်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးစေရန် ရည်ရွယ်၍ စစ်ရေးပစ်မှတ်မဟုတ် သည့် ပြည်သူများနေထိုင်ရာ မြို့၊ ရွာ၊ ရပ်ကွက်များအား တိုက်ပွဲများ ဖော်ဆောင်ခြင်း၊ သာသနိက အဆောက်အအုံများနှင့် စာသင် ကောင်းများအတွင်းသို့ Drop Bomb များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

ခြင်း၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း စသည့် အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ၎င်းတို့၏လုပ်ရပ်များအား ဒေသခံ ပြည်သူများအနေဖြင့် လုံးဝလက်ခံ နိုင်မှုမရှိတော့ ပြင်းပြင်းထန်ထန် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချလျက်ရှိသည်။  
ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ ထိုသို့ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချလျက် ရှိရာ ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လည်း ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက်၊ ကာသ ရပ်ကွက်နှင့် သန်တော်လီရပ်ကွက် များမှ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးကို လိုလားသည့်ဘင်္ဂါလီလူမျိုး များသည် သတိမှတ်နေရာများ၌ စုဝေးပြီး ၎င်းစုဝင်နေရာမှ သတိမှတ် လမ်းကြောင်းများအတိုင်း ငြိမ်းချမ်း စွာ စီတန်းလှည့်လည်ချီတက်၍ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ကြသည်။  
ချီတက်ရာ လမ်းတစ်လျှောက် တွင် "AA အလိုမရှိ၊ စစ်တွေမြို့ကို ကာကွယ်ကြ၊ တိုက်ပွဲအလိုမရှိ၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ကို ဖျက်ဆီးနေသည့် NUG/AA အလိုမရှိ၊ လူနေရပ်ကွက်ထဲကို လက်နက်ကြီးနဲ့ ပစ်ခတ်နေတဲ့ AA သောင်းကျန်းသူများ အလိုမရှိ၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ပြည်တွင်းစစ်ကို မလိုလားပါ" စသည့် ကြွေးကြော်သံ များကို မြန်မာ/ဘင်္ဂါလီနှစ်ဘာသာ ဖြင့်သံပြုကြွေးကြော်၍ ငြိမ်းချမ်း စွာဖြင့် ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



### အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်း များ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်နွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက် တရားများဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြား စေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ မြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုမူကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။  
ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံ

ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနေနှင့်အယုတ်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ် ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ဖြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်တရားအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်

ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန် ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။  
အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူ  
ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၀ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန် ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုမူကွန်ရက်ဆက်သွယ်မှုဖြင့် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့် ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Thu Ya Aung" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့နယ် ရွှေပြည်အေးမြို့နေ သူရအောင်အား မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊

"Tin Moe" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဖောင်းမြင့်မြို့နယ် နောင်မနားကျေးရွာနေ တင်မိုး အား မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင်လည်းကောင်း ဖောင်းမြင့် မြို့မရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။  
ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်နွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော် ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေး ကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက် ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား (၁၆)ကြိမ်မြောက် အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်နေခြင်းအား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း ကြည့်ရှုအားပေး

ပဲခူး မတ် ၂၁  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း သည် အစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ နှင့်အတူ မတ် ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးမြို့ အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် အငြိမ်းစားနိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများအား (၁၆)ကြိမ်မြောက် အခမဲ့ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်နေခြင်းအား တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးသည်။

မြို့ ၃၀၀၀ ခန့် အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံကြီး တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လာရောက်ခံယူကြ သည့် အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများက စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသပေးနေမှု၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများမှ ပူးပေါင်းပါဝင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှု ခဲ့သည်။



### အပင်မျိုးကူးစပ်ခြင်းနှင့် အပင်မျိုးမွေးမြူခြင်း လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများတိုးချဲ့လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွဋ် သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသန ဦးစီးဌာန စုစုပေါင်းခန်းမ၌ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာနိုင်ကြည်ဝင်း၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ အပင် မျိုးမွေးမြူသည့် သုတေသီပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ အပင်မျိုးကူးစပ်ခြင်း၊ အပင်မျိုးမွေးမြူခြင်းလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာများကို စာတွေ့လက်တွေ့ တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်နိုင် ရေး ဆွေးနွေးသည်။

ဆိုင်ရာစုဖွဲ့မှုကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ သီးနှံမျိုးကူးစပ်မွေးမြူသည့် သုတေသနလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သီးနှံ မျိုးဗီဇကွဲများနှင့် လူသားအရင်းအမြစ် လိုအပ်ချက် များ ဖြည့်ဆည်းရန်၊ တောင်သူများ လက်ရှိစိုက်ပျိုးနေ သည့် စပါးမျိုးများကို စစ်ဆေးကောက်ယူပြီး ရောဂါ ဒဏ်၊ ရာသီဥတုဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိမရှိ သုတေသနများ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မျိုးစေ့ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အတွက် အပင်မျိုးကူးစပ်ခြင်း၊ မျိုးရိုးဗီဇများကို ပိုမို ကောင်းမွန်စေရန် သုတေသနပြု ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မျိုးစေ့အရည်အသွေး၊ သီးနှံသုတေသနများ၊ ဇီဝနည်း ပညာများနှင့် မျိုးစေ့အရည်အသွေး စစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် စိုက်ပျိုး

### အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တောများနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပ

ရမည်းသင်း မတ် ၂၁  
မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနတို့ ကြီးမှူး၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တော များနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်း အနားကို မတ် ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရမည်းသင်းခရိုင်

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြု ဗဟို ဌာန၌ ကျင်းပသည်။ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ဦးစွာ အခမ်းအနားတွင် ရမည်းသင်းခရိုင် သစ်တောဦးစီး ဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေး မှူး ဦးသိန်းသန်းထွန်းက



သစ်တောနှင့် ဆန်းသစ်ပြောင်းလဲ ခြင်း၊ သစ်တောပေါစနစ်များ အရေးပါပုံ၊ သစ်တောများ ပျက်စီး ပြုန်းတီးလာခြင်း၊ ကမ္ဘာမြေ ပူနွေးလာခြင်း၊ သစ်တောပျက်စီး ပြုန်းတီးခြင်း၊ တရားမဝင်သစ် ခိုးထုတ်ခြင်း၊ အဆောက်အအုံများ တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ လူဦးရေ တိုးတက် များပြားလာခြင်းနှင့် အင်းဆက် ပိုးမွှားများကြောင့် ကမ္ဘာ့သစ်တောများ လျော့နည်း ပျောက်ဆုံးလာခြင်းနှင့်အတူ ဇီဝ မျိုးစုံမျိုးကွဲများ မျိုးသုဉ်းပျောက် ကွယ်လာခြင်းတို့ကို ပရိဂျာဏ်တာ ဖြင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြား သည်။

ဇော်ဝင်းအောင်



လိုက်လံနှုတ်ဆက် အားပေးစကားပြောကြားပြီး အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား အပြည့်အဝ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ရေးအတွက် သောက်သုံးဆေးဝါးများ ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး လာရောက်ပြသ သည့် အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား လစဉ်ကျန်းမာ ရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများအပြင် တစ်ဦးလျှင် လိုအပ် သောဆေးဝါးများတစ်လစာ အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးအပ် လျက်ရှိပြီး အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မလာရောက်နိုင်သည့် အငြိမ်းစားနိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများ အတွက် အခြားရက်တွင် အငြိမ်းစားဆေးကုသခွင့် လက်မှတ်ဖြင့် ဆေးရုံကြီးသို့ လာရောက်ပြသ၍ ဆေးဝါးတစ်လစာ အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နေထိုင်ရေးအတွက်ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်စီစဉ်မှု၊ ဌာနဆိုင်ရာ မြို့မိမြို့ဖ၊ လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့များ၏ ပူးပေါင်းကူညီပါဝင်မှုဖြင့် လစဉ် ၂၁ ရက်နေ့တိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်ရှိ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများ၌ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် အခြေခံစားကုန်များကိုလည်း သက်သာသောနှုန်း ထားဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဆေးရုံများတွင် တစ်ပါတည်း ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။ မြို့မိမြို့ဖများကလည်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား နေ့လယ်စာဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဆေးကုသမှုလာရောက်ခံယူကြသည့် အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား စေတနာရှင် ပြည်သူများ၊ လူမှုအရေးအသင်းအဖွဲ့များက ရေသန့်၊ လက်ဖက်ရည်၊ အအေးတီဖြင့် ဆည့်ခံကျွေးမွေးခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



ရေးသုတေသန ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဌာနစုတာဝန်ခံ များ၊ အပင်မျိုးမွေးမြူသည့် သုတေသနပညာရှင်များ

၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင် ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြချက် များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာ့ပူဇော်မှု မြန်မာအသင်းနည်းပြချုပ်ဖိုက်အွန်ဘိုင်နာသည် ကျော်ဇင်ဖြိုး (ဂိုး)၊ ဟိန်းဖြိုးဝင်း၊ စိုးမိုးကျော်၊ ကျော်မင်းဦး၊ သက်ဟိန်းစိုး၊ ခွန်ကျော်ဇင်ဟိန်း၊ ဝေလင်းအောင်၊ နေမိုးနိုင်၊ လွင်မိုးအောင်၊ အောင်သူ၊ မောင်မောင်လွင်တို့ကို ပွဲထွက်လူစာရင်းတွင် အသုံးပြုခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားအသင်း၏ မြေစွမ်း ကောင်းမွန်သဖြင့် မြန်မာအသင်းသည် ခံစစ်အသင်း ပေးပုံစံဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး နောက်တန်း ငါးဦးအထိ အသုံးပြုကာ ကျော်မင်းဦးကို ခံစစ်တွင်အသုံးပြုခဲ့ သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ရလဒ်ကောင်းရယူနိုင်ရန် ယခင်ပွဲများထက် ပိုမိုရုန်းကန်ခဲ့ပြီး တစ်ဦးချင်းစွမ်း ဆောင်ရည်များကောင်းမွန်ခဲ့သလို အခွင့်အရေး လည်း အသုံးချနိုင်သဖြင့် ဦးဆောင်ဂိုးရခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ မြန်မာအသင်းအတွက် ဦးဆောင်ဂိုးကို ၃၅ မိနစ်တွင်နောက်ခံလူစိုးမိုးကျော်က ထောင့်ကန်ဘော မှတစ်ဆင့် သွင်းယူခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားအသင်းသည် အချိန်အများစု ဖိကစားနိုင်သော်လည်း မြန်မာအသင်း

ခံစစ်က အဆင့်ဆင့်ဖျက်ထုတ်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပထမပိုင်း တွင် ထိရောက်သည့်ဂိုးသွင်းခွင့် အနည်းငယ်သာ ရခဲ့သလို ဒုတိယပိုင်းတွင် အခွင့်အရေးပိုရသော်လည်း မြန်မာအသင်းက ခံယူရန် ဂိုးသမား ကျော်ဇင်ဖြိုးတို့ ကာကွယ်ဖျက်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားအသင်း အတွက် ချေပဂိုးကို ၇၁ မိနစ်တွင် အယ်လ်ဒါလီက သွင်းယူခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းပါဝင်သော အုပ်စု (ခ) အခြားပွဲ တွင် ဂျပန်အသင်းက မြောက်ကိုရီးယားအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် အုပ်စု (ခ) တွင် သုံးပွဲစီကစားအပြီး၌ ဂျပန်အသင်းက ဂိုးမှတ်၊ ဆီးရီးယားအသင်းက လေးမှတ်၊ မြောက်ကိုရီးယားအသင်းက သုံးမှတ်၊ မြန်မာအသင်း က တစ်မှတ်ရှိထားသည်။ မြန်မာအသင်းသည် မတ် ၂၆ ရက်တွင် ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် အရေးကင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း - ကိုညီလေး  
ဓာတ်ပုံ - သော်ကြီး





### ဒက္ခိဏာခရိုင်ရုံး ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် စာပတ်ပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်/မြို့နယ် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များ နှင့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒက္ခိဏာခရိုင်ရုံး ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ ကျင်းပရာ နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းဇင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ နေပြည်တော်မှ စာရေးဆရာ ဆရာမများနှင့် စာပေဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် အမျိုးသားစာပေဆုရှင် စာရေးဆရာကြီး စိုးတင့် (ဧရာဝတီ)က ကိုယ်တိုင်ရေးသားထားသည့် “ကံ ကံ၏ အကျိုးပေးနှင့် ဖြစ်ရပ်မှန်ဝတ္ထုတိုများစုစည်းမှု” စာအုပ်ကို နေပြည်တော်အတွင်းရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်/မြို့နယ်ပြည်သူ့ စာကြည့်တိုက်များနှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ် ၁၃၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းဇင် က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာကို ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် စာရေးဆရာ ရန်ကုန်ဘေဆွေ ရေးသားထားသည့် “သေသော်မှတည် ဪတော်ကောင်း၏” စာအုပ်ဖြင့် စာပတ်ပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးက စာပတ်ပိုင်းပြုလုပ်ရခြင်း ရည်ရွယ် ချက်အား ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး စာအုပ်ပါအကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသည့် စာရေးဆရာ စာရေးဆရာမများက “သေသော်မှတည် ဪတော်ကောင်း၏” စာအုပ်တွင် ပါဝင်သည့် အကြောင်းအရာ အချက်အလက်များကို မိမိတို့၏ သဘောထား အမြင်များ၊ သုံးသပ်ချက်များဖြင့် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ နေထက်ပိုင်း(ပြန်/ဆက်)

### ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် လူထုကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်း ဆန်းစစ်ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ပုသိမ် မတ် ၂၁  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် လူထုကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းဆန်းစစ်ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာဇော်မင်းထွန်းနှင့် တိုင်းအဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ မြို့နယ်များမှ သက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာဇော်မင်းထွန်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် မြို့နယ်များအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပြတ် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်စေရေး၊ မိခင် သေဆုံးမှုနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး သေဆုံးမှုလျော့ကျစေရေးနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများ လစ်ဟာမှုမရှိစေရေးတို့ကို တိုက်တွန်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီး ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာရီရီဇင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ်မြို့နယ်အလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေအား ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

### ၂၁-၃-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်သော အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရောင်းချနေသည့် တစ်ပတ်အတွင်း စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် ရောင်းချနေသည့် စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း များကို လေ့လာကြည့်သည့်အခါ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းမှာ အဆင့်(၈)နှင့် ဒီဇယ်ဈေးနှုန်းမှာ အဆင့်(၈)နေရာတွင်ရှိကြောင်း အောက်ပါအတိုင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

စဉ်	အာဆီယံနိုင်ငံများ	စက်သုံး(တစ်လီတာ)	စဉ်	အာဆီယံနိုင်ငံများ	ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)
၁။	စင်ကာပူ	၉၈၂၃ ကျပ်	၁။	စင်ကာပူ	၉၁၇၇ ကျပ်
၂။	လာအို	၄၉၄၂ ကျပ်	၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၄၃၂၀ ကျပ်
၃။	ဖိလစ်ပိုင်	၄၅၈၉ ကျပ်	၃။	အင်ဒိုနီးရှား	၃၄၈၇ ကျပ်
၄။	ထိုင်း	၄၃၆၁ ကျပ်	၄။	ကမ္ဘောဒီးယား	၃၄၈၁ ကျပ်
၅။	ကမ္ဘောဒီးယား	၄၀၆၉ ကျပ်	၅။	လာအို	၃၂၈၃ ကျပ်
၆။	ဗီယက်နမ်	၃၂၂၉ ကျပ်	၆။	ဗီယက်နမ်	၂၈၃၅ ကျပ်
၇။	အင်ဒိုနီးရှား	၃၁၅၁ ကျပ်	၇။	ထိုင်း	၂၈၀၄ ကျပ်
၈။	မြန်မာ	၂၉၀၀ ကျပ်	၈။	မြန်မာ	၂၄၈၀ ကျပ်
၉။	မလေးရှား	၁၄၇၂ ကျပ်	၉။	မလေးရှား	၁၅၄၃ ကျပ်
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၃၄၃ ကျပ်	၁၀။	ဘရူနိုင်း	၇၈၅ ကျပ်

သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံအလိုက် US ဒေါ်လာဈေးနှုန်းအား ပြည်တွင်း Market Exchange Rate ဖြင့် တွက်ချက်ထားပါသည်။

### ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၁-၃-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြန်မာပြည်	နေပြည်	ဘားမံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	စတင်ပြည်	ရခိုင်တော်	ဟင်္သာတ	ကရင်စတီ
92 Ron	၂၇၉၅	၂၈၄၅	၂၈၄၀	၂၈၀၅	၂၈၄၅	၂၈၇၀	၂၈၇၀	၂၈၇၀	၂၉၀၀	၂၉၄၅	၂၉၄၅	၂၉၄၅	၂၉၄၅	၂၉၄၅	၂၉၄၅	၂၉၄၅	၂၉၄၅
95 Ron	၂၉၀၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၀၀	၂၉၅၀	၂၉၇၀	၂၉၇၀	၂၉၇၀	၃၀၀၀	၃၀၄၅	၃၀၄၅	၃၀၄၅	၃၀၄၅	၃၀၄၅	၃၀၄၅	၃၀၄၅	၃၀၄၅
HSD (500 ppm)	၂၆၃၅	၂၆၈၅	၂၆၈၀	၂၆၄၅	၂၆၈၅	၂၇၁၀	၂၇၁၀	၂၇၁၀	၂၇၄၀	၂၇၈၅	၂၇၈၅	၂၇၈၅	၂၇၈၅	၂၇၈၅	၂၇၈၅	၂၇၈၅	၂၇၈၅
HSD (50 ppm)	၂၆၈၀	၂၇၃၀	၂၇၃၀	၂၆၈၀	၂၇၃၀	၂၇၅၀	၂၇၅၀	၂၇၅၀	၂၇၈၀	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅
HSD (10 ppm)	၂၆၈၀	၂၇၃၀	၂၇၃၀	၂၆၈၀	၂၇၃၀	၂၇၅၀	၂၇၅၀	၂၇၅၀	၂၇၈၀	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅	၂၈၃၅

မှတ်ချက် (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
 (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများထပ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။  
 ၀၆၇-၄၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇  
 ၀၆၇-၄၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၂၉၃၆၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

နယူးကာဆယ်မှ ၁၇ ပွဲအထိ လွှဲချော်ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တန်းကစားသမား ဘော့မန်း ဒဏ်ရာရရှိ ခဲ့ခြင်းဟာ ယခုဘောလုံးရာသီ နည်းပြ အက်ဒီဟိုဒီအတွက် ခံစစ်ပိုင်းအားနည်းမှု ပြဿနာနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရခြင်းဖြစ်ပြီး အသင်းမှာရှိတဲ့ ကစားသမားတွေအနက် ဒဏ်ရာကြောင့် အနား ယူရမယ့် အချိန်ကာလ အရှည်ကြာဆုံးလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။

နယူးကာဆယ်မှ ၁၇ ပွဲအထိ လွှဲချော်ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တန်းကစားသမား ဘော့မန်း ဒဏ်ရာရရှိ ခဲ့ခြင်းဟာ ယခုဘောလုံးရာသီ နည်းပြ အက်ဒီဟိုဒီအတွက် ခံစစ်ပိုင်းအားနည်းမှု ပြဿနာနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရခြင်းဖြစ်ပြီး အသင်းမှာရှိတဲ့ ကစားသမားတွေအနက် ဒဏ်ရာကြောင့် အနား ယူရမယ့် အချိန်ကာလ အရှည်ကြာဆုံးလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။

**အားကစား မြှင့်တင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင် မူးယစ်ဆေး**

### အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၄) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၄) ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာအေးထွန်းက လက်ရှိရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်များအရ လာမည့် နွေရာသီကာလတွင်လည်း အပူဒဏ်အန္တရာယ်များ ဖြစ်ပွားနိုင်ပါကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သောနှစ်များအတွင်း မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရာတွင် မုန်တိုင်းဘေးအန္တရာယ်ကို ဖြစ်ပေါ်မှုနှင့် မေလဆန်း တို့တွင်လည်းကောင်း၊ အောက်တိုဘာလနှင့် နိုဝင်ဘာလတို့တွင် လည်းကောင်း ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိပါကြောင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စဉ်များအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုအစဉ်များ အားကောင်းစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ အသက်အန္တရာယ်နှင့် ကျန်းမာရေး ထိခိုက်မှုများ ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။



ရော စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို အမြန်ဆုံး ပြန်လည်စတင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်၏ နောက်ဆက်တွဲအနေဖြင့် ကူးစက်ရောဂါများ ကာ အသွင်ဖြစ်ပွားမှုများ မရှိစေရေး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၊ ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန် ဖြင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းများကို ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုများကြောင့် မုန်တိုင်းဘေးအန္တရာယ်၏ နောက်ဆက်တွဲ ကူးစက် ရောဂါများ ကြီးမားသည့်ကပ်အသွင်ဖြစ်ပွားမှုများ မရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ အလားတူ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အချို့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ရေကြီးမှုဖြစ်စဉ်များကိုလည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုနှင့် တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်မှု အစီအစဉ်များကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကာ ဘေးအန္တရာယ်၏ နောက်ဆက်တွဲ ကျန်းမာရေးပြဿနာများဖြစ်ပွားမှုကို ကာကွယ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် အကြံပြုဆွေးနွေးသည့်အချက်များရယူကာ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စဉ်များအတွက် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

မျိုး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်မြင့်သန်းက ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မှု၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မှီခိုမှုနှင့် ဖြစ်စဉ်နှင့် ရေကြီးမှုဖြစ်စဉ်များတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းကော်မတီတွင် ပါဝင်သည့် နီးနီးဌာနဆိုင်ရာများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်မှုလျော့ပါးရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုကြောင့် ကူးစက်ရောဂါများ ကပ်အသွင်ဖြစ်ပွားမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့် အပြင် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာပြဿနာများ မပေါ်ပေါက်စေရေးဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုများ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များက ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

မုန်တိုင်းကျရောက်ပြီးချိန်တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ပြတ်တောက်သွားခြင်း မရှိစေရန်အတွက် အရေးပေါ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဆေးရုံများတွင် ခွဲစိတ်ကုသမှုများအပါအဝင် ပုံမှန်ကျန်းမာ

ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုများကြောင့် မုန်တိုင်းဘေးအန္တရာယ်၏ နောက်ဆက်တွဲ ကူးစက် ရောဂါများ ကြီးမားသည့်ကပ်အသွင်ဖြစ်ပွားမှုများ မရှိခဲ့ပါ

ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေး

သတင်းစဉ်

### ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ စတုတ္ထအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲအား ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း

မော်လမြိုင် မတ် ၂၁

ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်များ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ဥပဒေအရာရှိများ၊ ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိများ၏ စတုတ္ထအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲအား ထပ်ဆင့် ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနားကို မတ် ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက မွန်ပြည်နယ် ဥပဒေချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားတွင် မွန်ပြည်နယ် ဥပဒေချုပ် ဦးမြင့်အောင်က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာထိန်လင်းဦးတို့၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များကို ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပြီး နိုင်ငံတော်အဖွဲ့ဝင်များသည် နိုင်ငံဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ ကျင့်ဝတ်နှင့် ဥပဒေအရာရှိကျင့်ဝတ်များနှင့် အညီ နိုင်ငံတော်၏တာဝန်အရပ်ရပ်ကို သစ္စာရှိစွာဖြင့် ထမ်းဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတို့ကြောင့် နိုင်ငံအတွင်းရှိ ပြည်သူများကို ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေရေး ရှောင်ရှားကြရန်နှင့် ပြည်သူများ၏ ယုံကြည်အားကိုးမှုကို ရရှိအောင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြရန်နှင့် မိမိတို့၏ တာဝန်

ဝတ္တရားများကို ဆောင်ရွက်သည့် အခါတွင် နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒကို မျက်ခြည်ပြတ်မခံဘဲ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူကင်းရှင်းစွာဖြင့် နိုင်ငံတာဝန်ကို ကျေပွန်အောင် ထမ်းရွက်ကြရန် လိုပါကြောင်း မှာကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး ပြည်နယ်ဥပဒေအရာရှိ ခေါ်မှီးနှင်းလွင်က ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၏ ရှင်းလင်းမှာကြားချက်များကို ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပြီး တက်ရောက်လာသော ဥပဒေအရာရှိများက မိမိတို့၏လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ အခက်အခဲများကို တင်ပြရာ ပြည်နယ် ဥပဒေချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဥပဒေအရာရှိတို့က ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ခင်မန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)

### ဒေးဒရိုမြို့နယ်၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်များ ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး

ဒေးဒရို မတ် ၂၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဒေးဒရိုမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ပန်းခင်းစိစစ်ချက်အဆင့်(၃)ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်များ ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို မတ် ၂၁ ရက် မွန်းလွှဲပိုင်းက သဲဒင်းကျေးရွာအုပ်စု ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် ပြုလုပ်သည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒေးဒရိုမြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်ဦးလှိုင် ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တိုက်နယ်မှူး ဦးဖြိုးဇင်နိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက သဲဒင်းကျေးရွာအုပ်စုသို့ ကွင်းဆင်း၍ မြေပြင်အရောက် လူကျန်စာရင်း အကွက်အပေါက်များ ကောက်ယူခြင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်မရှိသူ ပြည်သူများ၊ အသက် (၁၀) နှစ်ပြည့်ပြီးသူနှင့် အသက် (၁၈)နှစ်အထက် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင် မရှိသူများအား ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် (Biometric) စီမံဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ ကောက်ယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၇



### မြိတ်မြို့တွင် ခရိုင်အဆင့် အခြေခံပညာမူလတန်းဆင့် (လုပ်ငန်းခွင်ဝင်စ)နှင့် အထက်တန်းဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့် ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

မြိတ် မတ် ၂၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် သင်ကြားသင်ယူမှု လုပ်ငန်းများ ထိရောက်အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ သင်ကြားသင်ယူမှုဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်မားလာစေရန်အတွက် ခရိုင်အဆင့်အခြေခံပညာမူလတန်းဆင့် (လုပ်ငန်းခွင်ဝင်စ) ဆရာ ဆရာမများ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာစွမ်းရည်မြှင့် ဆွေးနွေးပွဲနှင့် အထက်တန်းဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့် ဆွေးနွေးပွဲကို အထက(၁)

မြိတ် ပညာဗိမာန်ခန်းမ၌ မတ် ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။ ဆွေးနွေးပွဲကို မြိတ်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညီထွေဇော်က အမှာစကားပြောကြား၍ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မြိတ်ခရိုင်ပညာရေးမှူးခေါ်လှလှအေးက ဆွေးနွေးပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သင်တန်းနည်းပြများက တစ်ဦးချင်းမိတ်ဆက်ကြပြီး အတန်းလိုက် ဘာသာရပ်အလိုက် စတင်ဆွေးနွေးကြသည်။

မြိတ်ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိ ဦးအောင်သန်းစိုးက အတိတ်လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာအကြောင်းအရာများကို အသိပညာပေးဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

အခြေခံပညာမူလတန်းဆင့် ( လုပ်ငန်းခွင်ဝင်စ ) ဆရာ ဆရာမများ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့် ဆွေးနွေးပွဲကို မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်လေးမြို့နယ်မှ သင်တန်းသား ဆရာ ဆရာမ ၄၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး မတ် ၂၁ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကာ အထက်တန်းဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့် ဆွေးနွေးပွဲကို မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်လေးမြို့နယ်မှ သင်တန်းသား ဆရာ ဆရာမ ၆၁၉ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး မတ် ၂၁ ရက်မှ ၂၆ရက်အထိ ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)







ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၁၀/တောင်ရပ်ကွက်၊ ဧရာဝတီလမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၂)၀၃/က-၈)ဟုခေါ်တွင်သော (၂)ခန်းကျ(၆)ထပ် တိုက်တော်ယာယ(၄-၇)၊(မြေရင်းခြမ်း)၊ (၁၇ x ၅၇)အကျယ်တိုင်းကန့်ကွက် မြေရင်းနှင့်ကန့်ကွက်တော် အကျိုးတူပေးပေးဆောင်ရွက်ရာမှ ကန့်ကွက်ကြောင်း ပြောဆိုခြင်းဖြစ်ကြောင်း အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ - ဒေါ်ဇော်စုစု (LLB) တရားလွှတ်တော်ချုပ်ရုံး(စဉ်-၀၀၅၅) Ph:09-4311414, 09-40010414

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ကျွန်းတော (တောင်) ရပ်ကွက်၊ ဗားကရာလမ်း၊ အမှတ်(၁၇၁) ဟုခေါ်တွင်သော မြေပိုင်ဆိုင် ရပ်ကွက်အမှတ်-၂၈-၈ မြေကွက်အမှတ်(၃၅၅) ဧရိယာ(၀.၀၅၂) ဧကရှိ နှစ် (၃၀) မြေငှားကုန် မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးစီးပွားနှင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဦးစီးရန် (၁) ဦးအောင်အောင်လွင် [၁/မကတ (စဉ်)၀၀၀၀၀၅၂] မှ (၅-၇-၂၀၂၄) ရက်စွဲပါ မြေအကျိုးစီးပွားနှင့် အရပ်ရပ် အထက်ကပ် (၂) ဖြင့် တရားဝင် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ - ဦးကျော်ကျော်အောင် (LLB) အထက်တန်းကျောင်း (စဉ်-၅၅၅၆၄) အမှတ်-၃၆၊ ဧပြည်လမ်း၊ ကန်/နောက်ရပ်ကွက်၊ ဧကလာဘောင်ညွှန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၀၀၅၄၀၆၀

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၈၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၇၇/၈)၊ ပုဏ္ဏားလမ်း၊ အကျယ်အဝန်း(၁၀၀ x ၆၀)၊ (၁၂၀) စတုဂံပုံရှိ ဦးစီးရန်လွင် [၁/လကန (နိုင်)၀၆၇၈၇၃] အမည်ပေါက် ပါမဲမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးစီးပွားနှင့် အရပ်ရပ်အားလုံးအား အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဦးစီးရန် (၁) ဦးအောင်အောင်လွင် [၁/မကတ (စဉ်)၀၀၀၀၀၅၂] မှ (၅-၇-၂၀၂၄) ရက်စွဲပါ မြေအကျိုးစီးပွားနှင့် အရပ်ရပ် အထက်ကပ် (၂) ဖြင့် တရားဝင် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဒေါ်ခင်သီတာနွဲ့အောင်ခင်ရီတို့၏ လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ - ဒေါ်စုစုစုစု (LLB) အထက်တန်းကျောင်း (စဉ်-၂၄၈၄၉) အမှတ် (၈၂/က) ကျွန်းမာရိုင်လမ်း၊ (၁၆/၈) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၀၀၅၄၀၆၀

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ သစ်ခင်းကျွန်းရပ်ကွက်၊ စံပြလမ်းနှင့် ဦးကျော် ကျော်အောင် [၁/ရကန (နိုင်)၀၂၄၅၅၂]၏သား မောင်အောင်ငြိမ်း ဖြတ် [၁/ရကန (နိုင်)၀၆၀၅၅၆]သည် မိဘအား စိတ်ဆင်းရဲ အောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်း ၎င်းနှင့်ပတ်သက်၍ အပ်သည့် ကိစ္စအဝဝကိုမျှ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးကျော်ကျော်အောင် [၁/ရကန (နိုင်)၀၂၄၅၅၂]

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ် အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ (၁၃၃) ရပ်ကွက်၊ စစ်ကိုင်း(၃)လမ်း၊ အမှတ်(၆၃၃) ကန့် ဦးမင်းကြည်- ဒေါ်သန္တာထွန်းတို့အား မောင်အောင်ကျော်ထင် [၁/မကတ (နိုင်) ၀၃၀၇၃၃] သည် မိဘများ၏ ဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ စိတ်ဆင်းရဲ အောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုမူနေပြီး မိဘဝင်များမှ သူ့အားလွှဲအပ်သည့် အမွေအဖြစ်မှ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးမင်းကြည် [၁/လကန (နိုင်)၀၃၀၇၃၃] ဒေါ်သန္တာထွန်း [၁/မကတ (နိုင်)၀၃၀၇၃၃]

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ ၁၅၅(၁၁)လမ်း၊ အမှတ်(၆၃၃)၊ (၆)ထပ်တိုက်၊ (၂)ခန်းတို့ အဆောက်အအုံ၏ (ပထမထပ်)၊ (၂)လွှာ မြေရင်းအနီး၊ အကျယ်အဝန်း (၁၀၂ x ၅၅) မြေပင်ပေါ်ရှိ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် အကျိုးစီးပွားနှင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဦးစီးရန် (၁) ဦးအောင်အောင်လွင် [၁/မကတ (စဉ်)၀၀၀၀၀၅၂] မှ (၅-၇-၂၀၂၄) ရက်စွဲပါ မြေအကျိုးစီးပွားနှင့် အရပ်ရပ် အထက်ကပ် (၂) ဖြင့် တရားဝင် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

အထက်တန်းကျောင်း (စဉ်-၂၄၈၄၉) [၂၄-၈-၂၀၁၇] တိုက်(၅/၁)၊ ပထမထပ်(ကယ)၊ အနန်း(၁၀၀/၁)၊ (၃)လမ်းတို၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၀၀၅၄၀၆၀

အမှတ်တံဆိပ်သတ်ပေးကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ကံကော်မြိုင်လမ်း၊ (၈) ရပ်ကွက်၊ အမှတ် - ၃/၁ တွင် တရားဝင်ရုံးအဖွဲ့လွှတ်ထားသော Sun Care Company Limited by Guarantee အနေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်၏ မူလတံဆိပ်ပိုင်ရှင်ဖြစ်ပါသည်။



မှတ်ပုံတင်အမှတ်-(၄၂/၃၄၄/၂၀၂၄)

အထက်ဖော်ပြပါအမှတ်တံဆိပ် (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်-၄၄)ကို Sun Care Company Limited by Guarantee အနေဖြင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပညာပေး လုပ်ငန်းများ၊ ဆေးဝါးများထုတ်လုပ်ထုပ်ပိုးခြင်းများ ၊ ဆေးရုံဆေးခန်းများနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများတို့တွင် ကပ်ပိုင် ယှဉ်တွဲ ဖော်ပြအသုံးပြုရန်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအမှတ်တံဆိပ်အား ဆင်တူယိုးမှား ပြုလုပ်ခြင်း များ မပြောဆိုသော သဘောအားဖြင့် ထင်ယောင်ထင်ဖာဖြစ်စေရန် ပြုလုပ်ခြင်း၊ တစ်စိတ်တစ် ဒေသ ဖြစ်စေ တူပေးမှုဖြင့်နှင့် အထက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်ပိုင်ရှင်၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ သုံးစွဲ ခြင်းများ တွေ့ရှိပါက မြန်မာနိုင်ငံ၏ တစ်ဆင့်ပေးအရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

Sun Care Company Limited by Guarantee ၏ လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ - ဦးစီးရန် တရားလွှတ်တော်ချုပ်ရုံး (စဉ်-၁၀၅၄) တိုက်-၅၉/အ၊ ၄ လွှာ၊ ဦးဘဟန်လမ်း၊ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။

Table with 10 columns: No., Name, Address, Plot No., Area, etc. containing various land and building information.

Table with 10 columns: No., Name, Address, Plot No., Area, etc. containing various land and building information.

ပတ်စပို့ပျောက် ရှာဖွေရန် အကြောင်းကြားခြင်း

ပြင်ဆင်ဖတ်ရွယ်ရန် အကြောင်းကြားခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

သွေးသည် အသက်





















### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် (NCA)ပါ အတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင် သောစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ဝေဖန်စီမံခန့်ခွဲမှုများ ဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပိုကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက် အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှု မှုသည်ပြည့်မီသို့ တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိက စွမ်းအားစုအဖြစ်ပါဝင်နိုင်ရေး ပလင်းတန် နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

### ❖ MSME လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာ ၌ One Region One Product ဖြစ်ရန်လိုပြီး ဒေသတွင်း၊ ပြည်တွင်း ဈေးကွက်သာမက ပြည်ပအထိ ထိုးဖောက်နိုင်သည်အထိ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြ ရန်လို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၇/၂၀၂၃) သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲတွင် မြန်မာနှင့် ဆီးရီးယား သရေကျ

ရန်ကုန် မတ် ၂၁

၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလား အာရှစုန် ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲအုပ်စု တတိယပွဲအဖြစ် မြန်မာအသင်းနှင့် ဆီးရီးယားအသင်းတို့သည် မတ် ၂၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။  
ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် အာရှ အင်အားကြီးအသင်းများနှင့်

တစ်အုပ်စုတည်း ကျရောက်နေသဖြင့် ရလဒ်ကောင်းရယူနိုင်ရန် ရုန်းကန်နေရသည့် မြန်မာအသင်းသည် နှစ်ပွဲဆက်ရှုံးနိမ့်ထားမှုကို အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ပထမဆုံး ရမှတ်ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာ အသင်းသည် မိနစ် ၇၀ အထိ တစ်ဂိုးအသာဖြင့် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ၇၀ မိနစ်တွင် ချေပဂိုးပေးလိုက်ရာဖြင့် သရေကျခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။  
စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၄ သို့



မြန်မာအသင်းနှင့် ဆီးရီးယားအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

### ယနေ့ ဖတ်စရာ

#### အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ပရာဘိုဝို ဆူဘီရန်တို့ အနိုင်ရ

စာမျက်နှာ » ၁၃

#### ကျိုပျော်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက စစ်မှုထမ်းဆောင် လိုသူများကို ငွေကွပ်သိန်း ရာချီ ငွေညစ်တောင်းခံနေကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို မဟုတ်မမှန် စွပ်စွဲ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၄

#### ထားဝယ်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့ စေရန်အတွက် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ

စာမျက်နှာ » ၁၅

#### ၂၁-၃-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်သော အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ စက်သုံးဆီ ဈေးနှုန်းများ

စာမျက်နှာ » ၁၇

### ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် “၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲ”ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၅ ရက်မှ ဧပြီ ၄ ရက်အထိ နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်းရှိ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ် (၁)၊ (၃)နှင့် (၄)တို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်အမျိုး သားအသင်း ၁၁ သင်း၊ အမျိုးသမီးအသင်း ၁၀ သင်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်၍ အားကစားကို စိတ်ပါဝင်စားသည့် မိဘပြည်သူ များအနေဖြင့် မည်သူမဆို (အခမဲ့) လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေး နိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

### နယူးကာဆယ် နောက်တန်းကစားသမား ဘော့မန်း ဒူးဒဏ်ရာကြောင့် ကိုးလကြာ အနားယူရမည်

နယူးကာဆယ်အသင်းရဲ့ နောက်တန်းကစားသမား ဘော့မန်းဟာ ဒူးဒဏ်ရာခံခဲ့စိတ်ကုသမှုခံယူရမှာဖြစ်တာ ကြောင့် ကိုးလကြာ အနားယူရမှာဖြစ်ပါတယ်။  
နယ်သာလန်ကြယ်ပွင့် ဘော့မန်းဟာ မန်စီးတီး အသင်းကို နယူးကာဆယ်အသင်းရှုံးနိမ့်ခဲ့တဲ့ အက်ဖ် အေပလားပွဲစဉ်မှာ ဒူးဒဏ်ရာ ဖြစ်ခဲ့တာကြောင့် နောက်ပိုင်းပွဲကစားချိန်တွေမှာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်လာတာ မို့ လူစားလဲ ခံခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။  
မန်စီးတီးအသင်းနဲ့ နယူးကာဆယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ အက်ဖ်အေပလားကွာတားပိုင် နယ်မှာ မန်စီးတီးအသင်းက နယူးကာဆယ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။  
စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၃ သို့ ❖

